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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 1000 تومان

 بخش خصوصی می تواند کالاهای صادراتی با مزیت رقابتی را برای کارگو ترمینال اصفهان شناسایی کند؛

بازار لاکچری روسیه، فرصتی برای اصفهان

 تلفن همراه جدید 
بخرم؟!

در ابتدای خلــق موبایل و ورود 
آن به ایران تفاوت ایجاد شــده 
بین افراد داشــتن یا نداشــتن 
خط موبایــل بود. بعــد از آن با 
کمی پیشــرفت و افزوده شدن 
اپراتور جدید به خطوط ارتباطی 
کشورمان تفاوت ایجاد شده بین 
داشــتن خط دائمی و یا موقتی 
بود! اما بعد از مدت زمانی، دیگر 
هر کسی حداقل یک خط دائم و 
چند خط موقت داشت و از اینجا 
بود که مد و مدگرایی به تفاوت در 
مدل گوشی تلفن همراه رسید. 
داشتن یک گوشی با آرم سیب گاز 
زده جزیی از افتخارات محسوب 
می شد و هنوز هم  این مد گرایی 
بین مردم مانده است ، هیچ کس 
و هیچ چیزهم  نتوانست جلودار 
این فرهنگ غلط در کشور شود به 
جر تحریم و گرانی گوشی همراه! 
البته علاوه بر تجمــل گرایی و 
مد گرایی عامــل دیگری نیز در 
این جریان دخیل است. آن هم 
کیفیت گوشی های تلفن همراه 
و عدم کارایی برخی از مدل ها در 
تکنولوژی های جدید. در سالیان 
نه چندان دور، گوشــی ها واقعاً 

دوام زیادی داشتند. ...     از طریق کارگوترمینال اصفهان می توان به کشورهای شرق آسیا، آسیای میانه و ... همچنین غرب آسیا و برخی کشورهای همجوار صادرات داشته باشیم

بازار طلا و سکه 98/7/8 ساعت 15:05

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
4,009,0004,024,000قدیم

سکه طرح 
4,026,0004,048,000جدید

2,048,0002,128,000نیم سکه

1,251,0001,319,000ربع سکه

860,000949,000سکه گرمی

یک مثقال 
1,773,0001,767,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18408,900406,800 عیار

یک گرم طلای 
439,000439,000دست دوم

یک گرم طلای 
24545,600543,300 عیار

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان 
اصفهان خبر داد:

قبوض غیر کاغذی ناجی 555 
درخت 20 ساله 

چندی پیش و در حاشــیه خداحافظی با قبض 
کاغذی برق، توزیع 2000 بســته آموزشی در 
مدارس اســتان اصفهان همزمان با اول مهرماه 
و نواخته شدن زنگ مدارس، آیین توزیع 2000 
بسته آموزشی شــامل لوازم التحریر در مدارس 
مناطق محروم شهرستانهای اســتان اصفهان 

برگزار شد.
دریکی از این مراسم که با حضور مصطفی رجبی 
مشــهدی معاونت برنامه ریزی و امور اقتصادی 
شرکت توانیر و ســخنگوی صنعت برق کشور، 
حمیدعلاقمندان مدیرعامل شرکت توزیع برق 
استان اصفهان و رسول موسی رضایی مدیرعامل 

شرکت برق منطقه ای اصفهان و...

سه شنبه| 9 مهر 1398| 1 اکتبر 2019 | 2 صفر 1441 | سال دوم| شماره 336|  صفحه اول

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

فرزانه مستاجران
سرمقالـــه
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این تولیدکنندگان تاکید کردند 
برغم اقدامات و حمایت های انجام 
شده از ســوی دولت، مشکلات 
فراروی یادشده نفس این صنعت 
و حتی دیگر صنایع کشــور را 
گرفته و مشکلاتی را برای فعالان 
این بخش بوجودآورده است که 

باید برای رفع آن اقدام اساسی کرد.

    ساختمان سازی موتور محرکه اقتصاد 
کشور است

رئیس ســازمان نظام مهندســی ساختمان 
اصفهان گفت: ساخت  و ساز و ساختمان سازی 
موتور محرکه اقتصاد کشور بوده که می توان 
این مهم را یکی از موارد رونــق تولید و ایجاد 

آن دانست.
غلامحسین عسگری با اشاره به اینکه به نمایش 
گذاشتن محصولات صنعت ساختمانی برای 
عموم مردم محل تلاقی ایده ها و اســتفاده از 
توان داخلی اســت، تصریح کرد: اکنون شاهد 
اغتشاش بصری در شهرها هستیم که به جهت 
آن استانداردی برای پوشش های ساختمانی 
تعریف نشــده از این رو وجود این نمایشگاه ها 
در نظم بخشی نماد شهر و تلاش برای  کیفیت 
بخشی و اســتفاده از لوازم داخلی مورد تاکید 

قرار می گیرد.

    مواد اولیه مشــکل اصلی خط تولید 
آجر است

یکــی از صنعت گــران محصولات پوشــش 
ساختمانی اصفهان در گفت  و گو با ایرنا افزود: 
ابتدایی ترین مشکلات ما مواد اولیه است، همه 
مواد در اصفهان و ایران است و هیچ گاه از دیگر 
کشــورها از جمله آجر به این شهر بارگیری 

نمی شود.
رحیم مریخی پور در حاشیه برگزاری نخسیتن 
نمایشگاه پوشش ســاختمانی در اصفهان با 
بیان اینکه در حالی که از داخل ایران و معادن 
این کشور مواد اولیه تامین شــود اما باز هم با 
مشکلاتی در این راستا مواجه هستیم، گفت: 
مالیات یکی دیگر از مشکلات این صنعت است.

وی ادامه داد: از آن جایی که ما خاک را تبدیل 

می کنیم باید از مــا حمایت کنند تا مجبور به 
صادرات مواداولیه به دیگر کشــورها از جمله 
چین نباشیم تا آن ها دوباره مواداولیه را تبدیل و 

به خودمان بازگردانند.
این صنعتگر اصفهانی اضافه کرد:  اصلی ترین 
مشکل ما معادن اطراف ایران و به ویژه اصفهان 
است، اصفهان از قدیم تمدن بالایی در تولید 
آجر داشته است و این مشکلات زیبنده شهری 

همچون اصفهان نیست.
وی تصریح کرد: در زمان حــال تکنولوژی و 
مکانیزه را وارد صنعت آجــر کردیم و هر خط 
تولیــد در این صنعت نیازمند به روز رســانی 
اســت اما هیچ حمایتی در این راستا صورت 

نگرفته است.
مریخی پور با بیان اینکه مواد اولیه اصلی ترین 
موضوع برای کارخانه های تولید آجر اســت، 
اظهارداشت: اکنون از مرند آذربایجان مواداولیه 
تهیه می کنیم که باید برای رفع این مشــکل 

تدابیری اندیشید.
وی اضافه کرد: ما ناچاریم برای تامین مواد اولیه 
پول حواله کنیم و یک ماه در نوبت بمانیم تا به ما 
مواداولیه تعلق گیرد، بنابراین مواداولیه مشکل 
اصلی خط تولید آجر است، هرچقدر مسافت 
برای تهیه و تامین مواد اولیه بیشتر باشد قیمت 
تمام شده تولیدات افزایش پیدا می کند و بستر 

برای واردات آن ایجاد می شود.

    حمایت از تولیدکننده بستری برای 
جلوگیری از واردات

این تولیدکننده اصفهانی ادامه داد: درخواست 

ما این است که برای جلوگیری از واردات از ما 
حمایت کنند تا بتوانیم محصولاتمان را با قیمت 
مناسب در کشور به مشتری ارائه دهیم و ناچار 

به واردات از دیگر کشورها نباشیم.
مریخی پور دیگر مشکل صنعت آجر را دارایی و 
ارزش افزوده بالا دانست و خاطرنشان کرد: همه 
شرکت های ایرانی درگیر این موضوع هستند و 
با کسری بودجه دولت قصد فشار بر تولیدکننده 

را دارند.
وی بیان کرد: بــرای تولیدکنندگان اصلی هر 
عدد آجر 200 هزار ریال ســود دارد از این رو 
واســطه همین میزان را دریافت می کند پس 
نباید تفاوت ها، اختلاف و قیمت ها  را پیدا کنیم 
ما به ناچار باید به واسطه آجر بدهیم به این دلیل 
که چکی به مشتری پرداخت می کنند و این در 
حالیست که ما به دلیل شرایط تولید به مشتری 

محصولات را به صورت نقدی پرداخت کنیم.
این صنعت گر محصولات ساختمانی در پاسخ به 
این سوال که آیا قوانین موجود حمایتی است؟ 
گفت: در برههای از زمان حمایتی است، در واقع 
متولی متخصص مربوط نیست، در آجر زمانی 
اتحادیه داشتیم که در هر دوره ای در شهرهای 
تهران، یزد و اصفهان صورت می گرفت این سه 
منطقه تولید آجر داشتند که قطب اصلی آن 
اصفهان بود و تصمیمات خوبی در این جلسات 

گرفته می شد.
به گفته وی نتوانســتیم تصمیم گیری برای 
مشــکلات و جلســات را تداوم بخشیم چون 
هیچ یک از مســئولان از این صنعت حمایت 

نکرده اند.

واحدهای تولیدی پوشش های ساختمانی با مشکلات عدیده ای مواجه اند

در زمان حال 
تکنولوژی و مکانیزه 

را وارد صنعت آجر 
کردیم و هر خط 

تولید در این صنعت 
نیازمند به روز رسانی 
است اما هیچ حمایتی 

در این راستا صورت 
نگرفته است

شماری از تولیدکنندگان پوشش ساختمانی در استان اصفهان ، مواد اولیه، قوانین، بیمه، مالیات، واردات، نبود حمایتها و نداشتن کارگران 
ایرانی را از جمله مشکلات فراروی تولید برشمردند و بر ضرورت رفع این موانع تاکید کردند.

به اعتقاد کارشناسان صنعت ساختمان کشور نیازمند به روز شدن و فناوری های نوین است از این رو استفاده از روش های جدید و فناوری های 
روز در کاهش قیمت تمام شده و ارتقا و افزایش ایمنی این صنعت مهم کشور تاثیر بسزایی در بخش های مربوط دارد.

آنان می گویند  پذیرفته نیست همچنان در صنعت سازه کشور از سیستم های سنتی در ساخت و سازها استفاده شود باید برای رفع موانع فرارو 
و استفاده همه جانبه از دانش روز در این حوزه تدابیری اصولی اندیشید. 

ایرنا
گـــزارش
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چه کنیم که سارقان 
اینترنتی حسابمان 

را خالی نکنند؟
میزان سرقت اینترنتی حساب های بانکی 

)فیشــینگ( در حالی در ماه های اخیر رشد 
زیادی یافته که قربانیان، امیدی به بازگشــت 

پول های خــود ندارند؛ نکته جالب این اســت 
ردپای برخی از فیشــینگ ها بــه باندهای 

بین المللی خارج کشور می رسد که ...
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روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان

 

شرکت توزیع برق شهرســتان اصفهان در نظر دارد: کالا و خدمات مورد نیاز خود به شــرح ذیل را به استناد قانون 
برگزاری مناقصات و آیین نامه معاملات شرکت، از طر یق برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای از بین تولید کنندگان و 

فروشندگان واجد شرایط خریداری نماید. 

پیشنهاد دهندگان می توانند اسناد مناقصه به شرح فوق را از طریق سایت های زیر دریافت و حداکثر تا پایان وقت اداری 
)ساعت 15( روز یکشنبه مورخ 1398/07/28 به آدرس: اصفهان، چهار باغ عباسی، خیابان عباس آباد، ساختمان شماره 
3 توزیع برق شهرستان اصفهان، طبقه همکف، دبیرخانه شرکت تحویل نمایند. به پیشنهادهایی که بعد از مهلت مقرر 

در فوق دریافت شود ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
 http://tender.tavanir.org.ir سایت اینترنتی معاملات توانیر به آدرس
http://iets.mporg.ir سایت اینترنتی پایگاه ملی مناقصات ایران به آدرس

http://eepdc.ir سایت اینترنتی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان به آدرس
جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 32216102-031 واحد مناقصات تماس حاصل فرمایید. 

مبلغ و نوع تضمین شرکت در مناقصه در اسناد درج شده است. 
به پیشنهادهای فاقد امضا، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضای مهلت مقرر در تاریخ فوق واصل شود 

مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
شرکت کنندگان در مناقصه می بایست دو روز قبل از آخرین تاریخ تحویل پاکات با مراجعه به سایت شرکت و یا تماس با 
واحد مناقصات و قراردادها، از آخرین اصلاحات احتمالی اسناد مطلع گردند. در غیر این صورت مسئولیت عدم رعایت 

این بند به عهده مناقصه گران می باشد. 
سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد مناقصه مندرج می باشد. 

پیشنهادات رسیده با حضور اعضای کمیسیون معاملات باز و قرائت خواهد شد. 
حضور پیشنهاد دهندگان )هر شرکت کننده یک نفر با ارایه معرفی نامه( در جلسه بازگشایی پاکات آزاد می باشد. 

شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار می باشد. 

آگهی مناقصه عمومی داخلی  
دو مرحله ای 

مبلغ تضمین ساعت برگزاریمقدارواحدموضوع مناقصهشماره مناقصه
)ریال(

98110014

خرید سیم روکشدار داک از نوع 
CC 41000مترتک لایه

9:30 صبح
441.000.000

خرید سیم روکشدار مینک از نوع 
CC 22000187.000.000متر تک لایه

تاریخ برگزاری مناقصهآخرین مهلت ارسال پاکاتمهلت دریافت اسنادتاریخ توزیع دفترچه

1398/07/101398/07/141398/07/281398/07/29



تلفن همراه جدید 
بخرم؟!

ادامه از صفحه یک:
 ... شــما یــک گوشــی نوکیــا

 می خریدید و اگر آن را از حوادث 
و دزدی محافظــت می کردید به 
راحتی چهار یا پنج ســال شاید 
هم بیشتر، برای شما کار می کرد. 
اما این روز ها کمتر گوشی تلفن 
همراهی را می بینیــم که بعد از 
 چهار ســال کار کرد هنوز همان 
کارایی های اولیه را داشته باشد. 
حتی شرکت گوگل هم که تولید 
کننده سیســتم عامل اندرویدی 
 اســت و تقریبــاً ۸۰ درصــد از 
گوشی های هوشــمند جهان را 
شامل می شود، اعلام کرده طول 
عمر مفید گوشی های هوشمند 

بین 1۸ تا 24 ماه است.
 البته آنطور هم نیســت که بعد از 
1۸ ماه شما مجبور باشید گوشی 
هوشــمند خود را دور بیندازید 
امــا وقتی  گــوگل  آپدیــت نرم 
Nexus افزارهای گوشی های 

 قدیمی تر از 1۸ ماه را پشتیبانی 
نمی کند در واقع این انتظار را ایجاد 
می کند که شما دیگر نمی توانید از 
این گوشی همراه بهره وری لازم 

را ببرید. 
ماننــد  هایــی  شــرکت 
 Samsung، HTC، LG،
Sony، Xiaomi و غیــره 
 نیز از سیاست مشــابهی پیروی 
می کنند، اگرچه ممکن اســت 
 بســته به نــوع گوشــی برخی 

تفاوت ها وجود داشته باشد.
اما در ایران بــا وجود تحریم های 
موجود و گرانی بیش از حد قیمت 
تلفن همراه، مصرف کنندگان این 
وسیله الکترونیکی که تعدادشان 
کم هم نیست و تقریبا به وسعت 
 کل ایران مــی رســند باید چه 

کنند؟ 
گوشــی هــای تلفن همــراه در 
بازار از کجا تامین می شــود؟ در 
کشور ما هر کجا پنجره ای  بسته 
 شــد قاچاقچیان با ترفنــد ها و
  ایده هــای خــود  دری بــاز

  مــی کننــد و از آن بهــره مند 
می شوند. قاچاق موبایل هم این 
روزها به اوج خود رسیده است ودر 
حالی که این روزها خرید اطلاعات 
پاسپورت و اســتفاده از معافیت 
گمرکی مســافرت خارجی برای 
واردات گوشــی های قاچاق باب 
شده است، برخی فروشندگان به 
فروش گوشی های رجیسترنشده 
به مســافرانی اقدام می کنند که 
پاســپورت با مهر ســفر خارجی 

داشته باشند. 
این در حالی است که رجیستری 
هم بهانه ای دیگر برای فروشندگان 
است که قیمت گوشــی ها را بالا 
ببرند. بدیــن ترتیــب برخی از 
فروشندگان کالای رجیسترنشده 
را به خریداران می فروشند  و از وی 
میخواهند با پاسپورتی که تا سه 
ماه پیش از کشور خارج شده و مهر 
خروج دارد برای رجیستری کردن 

تلفن همراهشان اقدام کنند.
  به هر حــال به نظر می رســد با 
 قیمت هــای کنونی بــه همین 
راحتی ها و از روی مدگرایی نتوان 
گوشی تلفن همراه  جدید خرید. 
پس تنها در صورتــی که  کندی 
گوشی طاقت فرسا شده،  سیستم 
عامل گوشی قدیمی شده، باتری 
گوشی زود خالی و با تعویض باتری 
هم درســت نمی شــود،حافظه 
گوشی جای خالی ندارد و حافظه 
جانبی نیز قابلیت ارتقا ندارد و در 
پایان اگر ظاهر گوشی دیگر زیبا 
نیست و بهتر بگوییم قابل تحمل 
نیست باید به خرید گوشی همراه 

جدید فکر کرد.

اقتصاد استان
02
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اتصال ۷۲ نقطه ترافیکی اصفهان به شبکه فیبر نوری
مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان گفت: ۷2 نقطه ترافیکی تا پایان سال به 

شبکه فیبر نوری متصل می شود.
سیدحمیدرضا ابطحی اظهار کرد: با توجه به خرید و نصب باکس و تأمین کابل فیبر نوری و اتمام پروژه 
کانال سازی برق، شبکه، فوندانسیون و هندهول در ۷2 نقطه ترافیکی شهر، امید است تا پایان سال تعداد 

نقاط ترافیکی و تقاطع های متصل به شبکه فیبر نوری سازمان فاوا شهرداری اصفهان از مرز 22۰ تقاطع 
عبور کند.

وی با اشاره به نظارت سالانه بر اجرای شبکه اختصاصی فیبرنوری و تقاطع های سطح شهر، افزود: حوزه معاونت 
شبکه و زیرساخت در یکسال گذشته طراحی و نظارت کانال ســازی فیبرنوری خیابان چهارباغ عباسی را نیز به انجام 

رسانده است.
مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان از طراحی شبکه فیبرنوری داخلی ساختمان های باغ پرندگان و میدان میوه 
و تره بار شهرداری در یکسال گذشته خبر داد و تصریح کرد: پشتیبانی بی وقفه از تجهیزات و تاسیسات مرکز داده شهرداری و نیز شبکه فیبر 

نوری اختصاصی به طول ۳4۰ کیلومتر)کابل( از دیگر فعالیت های سازمان فاوا در این مدت بوده است.

خروج زائرین کربلای معلی از کشور با گذرنامه معتبر امکان پذیر است
 فرمانده انتظامی استان اصفهان گفت: خروج از کشور ایران به مقصد عراق تنها با گذرنامه معتبر امکان پذیر 

است و زائرین بدون داشتن گذرنامه معتبر نباید به مبادی خروج از کشور مراجعه کنند.
سردار مهدی معصوم بیگی در نشست خبری به مناسبت گرامیداشت هفته نیروی انتظامی اظهار داشت: 
در سال گذشته دو میلیون و ۵۰۰ هزار نفر از استان اصفهان راهی کربلای معلی شدند و پیش بینی می شود 

امسال زائرین اربعین از مرز سه میلیون نفر عبور کنند.
وی با بیان اینکه گذرنامه زائرین اربعین حداقل باید از ســه ماه اعتبار برخوردار باشد، ابراز داشت: در راستای  

ساماندهی و رفاه حال بیشتر مردم، زائران کربلای معلی باید در سامانه سماح ثبت نام کنند تا مشمول مزایای بیمه 
هم شوند.

فرمانده انتظامی استان اصفهان با اشاره به اینکه از دیروز »گذرنامه موقت« برای زائرین اربعین صادر شده است، ادامه داد: این گذرنامه 
تنها برای ایام اربعین صادر شده و پس از پایان ماه صفر منقضی می شود.

وی با بیان اینکه زائرین برای دریافت گذرنامه باید به پلیس +1۰ مراجعه کنند، تاکید کرد: دفاتر پلیس +1۰ برای رفاه حال زائرین در تمام روزهای 
هفته و حتی ایام تعطیل آمادگی صدور گذرنامه را دارند.

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه
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وی اظهارداشت: ترمینال سلام فرودگاه 
بین المللی امام خمینی تهران توســط 
کارشناسان داخلی انجام شد بنابر این 
شرکت های داخلی از تجربه و توان لازم  برای اجرای طرح توسعه 

شهید بهشتی اصفهان برخوردارند. 
امجدی با اشاره به اینکه طرح توسعه توقفگاه هواپیما در فرودگاه 
بین المللی شهید بهشتی اصفهان در حال اجراست گفت: با تکمیل 
عملیات اجرایی این طرح، ظرفیت این توقفگاه به بیش از 2 برابر و به 

2۳ فروند هواپیما خواهد رسید.
گنجایش توقفگاه فرودگاه اصفهان اکنون 1۰ فروند هواپیما است.  
طرح توسعه فرودگاه بین المللی شهید بهشتی اصفهان به عنوان 
یکی از زیر ساختهای توسعه، در جریان سفر رئیس جمهوری به 

فرانسه در سال ۹4، بین شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی کشور 
و شرکت مهندسی وینسی فرانســه به عنوان چهارمین شرکت 

توسعه ای دنیا و مهمترین شرکت توسعه ای اروپا، منعقد شد.
بر اساس قرارداد یاد شــده مقرر بود در مرحله اول، طرح ترمینال 
فرودگاه اصفهان با مســاحت 21 تا 2۵ هــزار مترمربع احداث و 
در مرحله دوم نیز ترمینالی با مســاحت ۳۵ هزار مترمربع در این 

فرودگاه ساخته شود.
همچنین بود ترمینال خارجی 2۵ هــزار مترمربعی با ظرفیت 2 
میلیون مسافر در بازه زمانی 2 تا 2.۵ ســاله از زمان آغاز عملیات 
اجرایی آن در اصفهان ساخته شود و گنجایش پارکینگ هواپیما 
 در فرودگاه بین المللی شهید بهشتی این شهر به 2 برابر افزایش 

یابد.

    پروازهای فوق العاده بین اصفهان و عراق برقرار می شود 
مدیر کل فرودگاه های اســتان اصفهان در باره برقراری پروازهای 
بیشتر بین اصفهان و شهرهای عراق به منظور انتقال زائران اربعین 
حسینی گفت: به یقین پروازهای بین فرودگاه بین المللی شهید 
بهشتی اصفهان و شهرهای عراق در روزهای آینده برای انتقال زائران 
عتبات عالیات و اربعین حسینی افزایش خواهد یافت و پروازهای 

فوق العاده در این فرودگاه انجام خواهد شد. 
وی با اشاره به اینکه انجام پروازها به تعداد مسافران بستگی دارد، 
اظهار داشت: بیشــتر این پروازها توسط شرکتهای داخلی انجام 

خواهد شد. 
فرودگاه بین المللی شهید بهشتی اصفهان هم اکنون به شهرهای 

نجف و بغداد عراق پرواز مستقیم دارد. 

۴۰۰ هکتار از زمین های مجاور به زودی در اختیار فرودگاه اصفهان قرار می گیرد
مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان گفت: ۴00 هکتار زمین های مجاور این فرودگاه به منظور اجرای طرح توسعه به زودی در اختیار فرودگاه بین المللی شهید بهشتی 
اصفهان قرار می گیرد. حسن امجدی تصریح کرد: پرونده الحاق این زمین ها به این فرودگاه در کمیسیون لوایح هیات دولت بررسی شد و برای تصویب در روزهای 
آینده به صحن علنی هیات دولت می رود. وی افزود:  شرکت هواپیمایی و ناوبری هوایی کشور اعتبار مورد نیاز برای خرید زمین های یاد شده از ارتش جمهوری 

اسلامی ایران را تامین کرد و در این خصوص مشکلی وجود ندارد.  
مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان با اشاره به این که اجرای طرح توسعه فرودگاه بین المللی شهید بهشتی اصفهان مورد تاکید مسئولان کشور و شرکت هواپیمایی 

و ناوبری ایران قرار دارد، تصریح کرد: اجرای این طرح توسط شرکت فرانسوی منتفی شد بنابراین توسط شرکت های داخلی عملیاتی خواهد شد. 

ایرنا
خـــبــــر

در هفتاد و نهمین جلسه شورای گفتگوی دولت و بخش 
خصوصی استان اصفهان صورت گرفت:

بررسی بسته حمایتی سازمان جهاد 
کشاورزی در حمایت ازتولیدکنندگان 

هفتاد و نهمین جلسه شورای گفتگوی دولت 
و بخش خصوصی استان اصفهان به بررسی 
پیشنهادات کمیته کارشناسی شورا مبنی بر 
بند »ج« مصوبات استانی هفتاد و چهارمین جلسه شورا در خصوص 
بسته حمایتی سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان اختصاص یافت. 

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان در ابتدای این جلســه عباس 
رضایی، استاندار اصفهان ضمن ابراز نگرانی از گزارش منتشر شده در بعضی 
رسانه ها مبنی بر وضعیت قرمز چک های برگشتی در اصفهان گفت: بر طبق 
این گزارش استان اصفهان از نظر جایگاه چکهای برگشتی در وضعیت نامناسبی 
قرار داشته که این مساله بر روند کار فعالان اقتصادی و شان و منزلت اصفهان 

تاثیر منفی خواهد داشت.
 وی خواستار تشکیل کمیته بررسی مســاله مذکور متشکل از دادگستری، 
استانداری، بانک ها و اتاق بازرگانی اصفهان شد . استاندار اصفهان همچنین 
تصریح کرد:گزارشاتی در خصوص برخی عملکردهای صندوق تأمین اجتماعی 
به مدیریت استان نیز ارائه شده که لازم است  ضمن راستی آزمایی موضوعات، 
راهکار کارشناسی شده ارائه شود. در ادامه مســعود گلشیرازی، رییس اتاق 
بازرگانی اصفهان ضمن گرامیداشت ایام دفاع مقدس و بیان عدالت خواهی برای 
 مستضعفان جهان در عرصه گیتی، گفت: دفاع مقدس این موضوع را یادآور 
می شود که در شرایط سخت نیز آنچه از انسان برجا خواهد ماند، انتخاب روش 

درست و گام های مستمر در جهت رسیدن به مقصود است. 
وی در ادامه با اشاره به بیانات هدایتگر و امیدبخش مقام معظم رهبری در ترسیم 
جنگ اقتصادی و تلقی فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان به مثابه سربازان این 
جنگ، افزود: در شرایط حساس کنونی و با رهنمود از بیانات معظم له لازم است 
دستگاه های اجرایی دولتی و خصوصی به عنوان واحدهای پشتیبان، شرایط 
جنگندگی را مهیا ساخته و به مدیریت مخاطرات احتمالی به منظور گذار از 
شرایط دشوار بپردازند.  گلشــیرازی در ادامه با ابراز خشنودی از آغاز تحرکی 
جدید و جدیت دستگاه قضا در مبارزه با فساد، خواستار ایجاد ساز و کار ویژه برای 
رفع نگرانی فعالان اقتصادی در این حوزه شد.  رییس اتاق بازرگانی اصفهان با 
اشاره به سفرهای اخیر وزرای اقتصاد، راه و شهرسازی و صنعت به اصفهان ابراز 
امیدواری نمود: سفرهای مذکور منتج به تسهیل محیط کسب و کار، سهولت 
امور و تسریع در اجرای پروژه های زیربنایی استان شود.  در ادامه  این جلسه 
1۷ بند از بسته حمایتی سازمان جهاد کشــاورزی استان از فعالان اقتصادی 
در راستای تحقق شعار سال مبنی بر رونق تولید به تصویب رسید و در ادامه 
اعضای شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی استان به مناسبت تجلیل از 
فداکاریهای ۸ سال دفاع مقدس از آسایشگاه جانبازان آسیب نخاعی شهید 

مطهری اصفهان بازدید نمودند. 

۱۵0 دانش آموز در مدارس تخریبی فریدن 
تحصیل می کنند

 رییس آموزش و پرورش فریدن گفت: در سال تحصیلی جدید ۱۵0 
دانش آموز این شهرستان به دلیل کمبود فضای آموزشی در سه باب 

مدرسه تخریبی تحصیل می کنند.
نیاز علی علایی افزود: سال گذشته 4۰۰ دانش آموز در چهار مدرسه تخریبی  

تحصیل کردند  که با ساخت 2 باب مدرسه خیرساز  این آمار کاهش یافت.
وی گفت:  نزدیک به 2۰ درصد مدارس فریدن فرســوده است  اما در برخی 
مدارس سطح شهر به دلیل  اصرار اولیا برای ثبت نام دانش آموز خارج از محدوده 
کروکی، ظرفیت برخی کلاس ها افزایش یافته است اما در مجموع کمبود فضای 

آموزشی نداریم.
علایی تعداد نیروهای معلم و همکار فرهنگی در سال تحصیلی جدید را  ۸۰۰  
نفر اعلام کرد و افزود: امسال به دلیل آنکه مجوز خرید خدمات آموزشی داده نشد 
کمبود معلم را با بکارگیری پنج نیروی بازنشسته جبران کردیم  و در زمان حاضر 

کمبود دبیر تربیت بدنی و مشاور در مدارس فریدن وجود ندارد.
علایی ادامه داد: سرانه مدارس هنوز واریز نشده است و بیشتر امور مدرسه با 

کمک اولیای دانش آموزان اداره می شود.

گــزارش

اخبار اصفهان
خـــبــــر

خـــبــــر

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان خبر داد:

قبوض غیر کاغذی ناجی ۵۵۵ درخت 20 ساله 

چندی پیش و در حاشیه خداحافظی با قبض کاغذی 
برق، توزیع 2000 بسته آموزشی در مدارس استان 

اصفهان همزمان با اول مهرماه و نواخته شدن زنگ مدارس، آیین 
توزیع 2000 بسته آموزشی شامل لوازم التحریر در مدارس مناطق 

محروم شهرستان های استان اصفهان برگزار شد.

دریکی از این مراسم که با حضور مصطفی رجبی مشهدی معاونت برنامه 
ریزی و امور اقتصادی شــرکت توانیر و ســخنگوی صنعت برق کشــور، 
حمیدعلاقمندان مدیرعامل شــرکت توزیع برق استان اصفهان و رسول 
موســی رضایی مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای اصفهان و فرماندار و 
مسئولین شهرستان برخوار برگزار شد، رجبی مشهدی در سخنانی هدف 
 از اجرای این طرح را حفظ محیط زیســت و صرفه جویی در منابع عنوان 

نمود.
وی در ادامه گفت: با اجرای طرح قبض سبز از قطع سالانه 12۰۰۰ درخت 
در کشــور جلوگیری می شــود. وی ادامه داد: از اول مهر ماه قبض کاغذی 
صادر نمی شود و مشترکین می توانند قبض خودشان را از طریق سایت و یا 
سرویس هایی که اعلام شده مراجعه نمایند و یا از طریق پیامک از صورت حساب؛ 

تاریخ پرداخت و نحوه پرداخت مطلع شوند. سخنگوی صنعت برق وزارت نیرو افزود؛ 
خوشبختانه با اجرای این طرح ۳۰۰ میلیارد تومان از هزینه هایی که در این خصوص 
صورت می گرفته اســت کاهش پیدا کرده و همین امر باعث شده حدود 12 هزار 
اصله درخت صرفه جویی بشود که بخشی از عواید این طرح صرف خرید 1۰۰ هزار 
 بسته آموزشی و نوشت افزار و لوازم التحریر شده که بین دانش آموزان کشور توزیع

 شود. 
مهنــدس علاقمندان گفت: خوشــحالیم که اســتان اصفهان به عنــوان یکی از 
 بزرگترین اســتان های کشــور پیشــرو و شــروع کننده حذف قبوض کاغذی

 هستیم.
وی در ادامه افــزود: حذف قبــوض برق تنها در اســتان اصفهــان از قطع ۵۵۵ 
درخت 2۰ ســاله جلو گیری کرده اســت و صرفــه جویی های بســیار خوبی در 
این زمینه صورت گرفته کــه از محل همین صرفه جویی ها بســته های آموزش 
ولوازم التحریر تهیه شــده اســت و امروز به مناســبت هفته آغازیــن مهرماه در 
 یکی از مدارس اســتان اصفهان در شهرســتان برخوار بین دانش آموزان توزیع 

شد. اخبار اصفهان
خـــبــــر

در این فضا باید نسبت 
به ایجاد ترمینال های 

صادراتی به عنوان 
واسط بین تولیدکننده 
و شرکت های خریدار 

 ارتباط برقرار 
کنیم

 بخش خصوصی می تواند کالاهای صادراتی با مزیت رقابتی را برای کارگو ترمینال اصفهان شناسایی کند؛

بازار لاکچری روسیه، فرصتی برای اصفهان

عضو هیئت مدیره اتحادیــه صادرکنندگان محصولات 
کشاورزی استان اصفهان گفت: در حال حاضر بازار روسیه 
و به خصوص بازار لاکچری آن می تواند فرصت مناسبی 
برای صادرات محصولات کشــاورزی اصفهان از طریق 

کارگو ترمینال باشد.
وحید دزفولی با اشــاره به بهره برداری از کارگو ترمینال 
اصفهان با گذشــت بیش از یک دهه، اظهار کرد: در حال 
حاضر ساختار اصلی کارگاه ترمینال اصفهان ایجاد شده، 
اما زیرساخت موجود نیازمند زنجیره تامین است که کالا 
و محصولات کشاورزی را از محل تولید به بازارهای هدف 

برساند.

ایسنا
گـــزارش
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     از طریق کارگوترمینال اصفهان می توان به کشورهای شرق آسیا، آسیای میانه و ... همچنین غرب آسیا و برخی کشورهای همجوار صادرات داشته باشیم

وی با بیان اینکه بخش 
خصوصــی می توانــد 
کالاهــای صادراتی با 
مزیت رقابتــی را برای 
کارگو ترمینال اصفهان 
شناســایی کند، افزود: 
در حال حاضر ساختار 
کارگو اصفهان از استانداردهای لازم 
همچون ســردخانه زیرصفر درجه، 
انبار گرم، دسترسی به باند فرودگاه و 

... برخوردار است.
اتحادیــه  هیئت مدیــره  عضــو 
تولیدکننــدگان و صادرکننــدگان 
محصولات کشاورزی استان اصفهان 
با تأکید بر اینکه از لحاظ زیرساخت 
کارگو ترمینال مشــکل نداریم، تنها 
ایراد در بحث رونق صادرات اســت، 
افزود: در حال حاضر شرکت پرشین 
کارگو به عنوان قوی ترین شــرکت 
ایــران مجری کارگو اصفهان شــده 

است.
وی با بیان اینکــه اصفهان در بخش 

کشاورزی به واسطه کشت گلخانه ای، 
ظرفیــت خوبی بــرای صــادرات از 
طریق کارگو دارد، اظهار کرد: با این 
وجود همزمان با کارگو نیازمند یک 
پایانه صادراتــی و پایانه گل و گیاه با 
استانداردهای بین المللی و همچنین 
شرکت های توســعه صادرات برای 

بازاریابی هستیم.
دزفولی با بیان اینکه در بحث کارگو 
به خصــوص در بخش کشــاورزی 
محصــولات صادراتــی بایــد از 
اســتاندارد و همچنین بســته بندی 
مناســبی برخوردار باشــد، تأکید 
کــرد: در این فضــا باید نســبت به 
ایجــاد ترمینال هــای صادراتی به 

عنوان واســط بیــن تولیدکننده و 
 شــرکت های خریدار ارتباط برقرار 

کنیم.
وی تصریــح کــرد: تولیدکنندگان 
محصولات کشاورزی باید محصولی 
با استاندارد مشخص در میزان مصرف 
کود و ســم تولید و با بســته بندی 

مناسب صادر کنند.
اتحادیــه  هیئت مدیــره  عضــو 
تولیدکننــدگان و صادرکننــدگان 
محصولات کشاورزی استان اصفهان 
در خصوص کالاهــای دارای مزیت 
صادراتی از طریق کارگــو اصفهان، 
اظهــار کــرد: در حال حاضــر بازار 
روســیه و به خصوص بازار لاکچری 

آن می تواند فرصت مناســبی برای 
صــادرات محصــولات کشــاورزی 
اصفهان از طریق کارگو ترمینال باشد.

وی افــزود: بــه غیــر از محصولات 
کشــاورزی و کالاهای فســادپذیر، 
برخــی محصــولات و قطعاتی که 
نیازمنــد صــادرات با ســرعت بالا 
 هســتند نیز از طریــق کارگو جابجا

 می شوند.
دزفولــی یــادآور شــد: از طریــق 
کارگوترمینال اصفهــان می توان به 
کشورهای شرق آسیا، آسیای میانه 
و ... همچنیــن غرب آســیا و برخی 
کشــورهای همجوار صادرات داشته 

باشیم.



شرکت هواپیمایی عراق پروازهای خود را به اصفهان افزایش 
می دهد

 مدیر شرکت هواپیمایی عراق ) العراقیه ( در اصفهان از افزایش پروازهای این شرکت بین فرودگاه 
بین المللی شهید بهشتی این شهر و شهرهای نجف و بغداد در آینده ای نزدیک خبر داد.

 امیر خرد پیشه اظهار داشت: شرکت هواپیمایی عراق  یکشنبه و چهارشنبه هر هفته از اصفهان به 
نجف و بغداد پرواز دارد و در نظر است برای خدمت رسانی به زائران اربعین حسینی از ۱۸ مهر تا یک 

هفته پس از اربعین این پروازها روزانه شود. 
وی افزود: این شرکت هواپیمایی هر هفته ۱۶ پرواز به مقصد فرودگاه های تهران، مشهد و اصفهان 

انجام می دهد که از این تعداد ۲ پرواز سهم اصفهان است. 
مدیر شرکت هواپیمایی عراق در اصفهان گفت: به دلیل افزایش استقبال عراقی ها از سفر به اصفهان 
قصد داریم روزهای جمعه نیز در جدول برنامه های پروازهای این شرکت به فرودگاه بین المللی 

شهید بهشتی قرار گیرد. 

وی در ادامه با اشاره به اینکه ۸۰ درصد ظرفیت پروازهای شرکت هواپیمایی عراق از شهرهای نجف 
و بغداد به اصفهان اتباع عراقی است، گفت: این پروازها با هواپیمای " سی آر جی " انجام میشود که 
ظرفیت آن ۸۰ نفر است و به دلیل اینکه استقبال رو به افزایش است قصد داریم هواپیمای بوئینگ 
۷۳۷ که  ۱۶۰ نفر ظرفیت دارد را جایگزین هواپیمای " سی آر جی " در مسیر اصفهان - نجف - بغداد 

کنیم. 
خرد پیشه با بیان اینکه بین فرودگاه بغداد و بسیاری از کشورهای اروپایی پرواز برقرار است، اظهار 
داشت: انجام پروازها بین اصفهان و بغداد می تواند بعنوان پل ارتباطی فرودگاه بین المللی شهید 

بهشتی و سایر کشورهای جهان عمل کند و در جذب گردشگر به اصفهان کمک کند. 
وی  تاکید کرد : سهم اصفهان از گردشگران عراقی می تواند بیش از این باشد اما  به رغم آنکه این 
خطه گردشگری اســت و دارای جاذبه های فرهنگی و طبیعی بالایی اســت ،سهم این استان از 

گردشگر بسیار کم است. 
مدیر شــرکت هواپیمایی عراق در اصفهان  ابراز عقیده کرد:  اصفهان نتوانســته است بخوبی از 
ظرفیت ها و محیط های گردشگری خود اســتفاده کند و گردشگری را آنگونه که شایسته است 

توسعه دهد. 
وی با اشــاره به اینکه بیشتر گردشــگران عراقی با 

هدف درمان و اســتفاده از امکانات پزشکی راهی 
اصفهان می شوند، گفت: عراقی ها مشهد را برای 
زیارت مرقد مطهر امام هشــتم و تهران را برای 
سفر به شهرهای شمالی ایران به اصفهان ترجیح 

می دهند. 
خرد پیشــه افزود: اصفهان برای جذب گردشگران 

مجموعه های تفریحی کم دارد که  باید به این شــهر 
اضافه شود. 

استان اصفهان با بیش از ۲۲ هزار اثر تاریخی ) یک هزار و ۸۵۰ اثر 
ملی و هفت اثر ثبت جهانی( و افزون بر ۶۰۰ خانه تاریخی در کانون توجه گردشــگران داخلی و 

خارجی قرار دارد. 

گردشگری
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شناسایی باغ پسته ای با 
 قدمت 800 سال

در زواره اصفهان 
رئیس اداره میــراث فرهنگی صنایع 
دستی و گردشگری شهرستان اردستان 
گفت: باغ پسته ای در زواره با قدمت ۸۰۰ 

سال شناسایی شده است.
مهدی مشــهدی با بیــان اینکه یکی 
از مجموعــه هــای ارزشــمندی که 
در شهرســتان اردســتان شناسایی 
شده، باغ پســته ای در زواره است که 
قدمت درختان  آن به ۸۰۰ سال پیش 
برمی گردد، افزود: بررسی صورت گرفته 
نشان می دهد قدمت کاشت پسته در 
زواره خیلی بیشــتر از شهرهای کشور 
است که در زمینه کشت پسته فعالیت 

دارند.
وی هم چنین به خانه تاریخی حجازی 
موغار که به دوره قاجار بازمی گردد، اشاره 
کرد و گفت: با پیگیری مالک این خانه 
تاریخی ثبت ملی شده و پرونده ثبت ملی 
پنج اثر طبیعی شهرستان شامل درخت 
چنار روستای همســار، درختان بادام 
چند صد ساله روستای نیسیان، درختان 
پسته ۸۰۰ ساله زواره و تل شیطان کویر 

زواره هم آماده شده است.
رئیس اداره میــراث فرهنگی صنایع 
دستی و گردشگری شهرستان اردستان 
در ادامه از فراهم شدن مقدمات برگزاری 
همایش روز ملی قنات در آینده نزدیک 

در منطقه اردستان نزدیک خبر داد.

 عنــوان این بخشــنامه 
اعــام  »ضــرورت 
مخاطــرات در اماکــن 
تاریخــی ـ فرهنگــی و 
مناطق گردشگری مورد 
بازدیــد عموم« اســت. 
مدیرکل امــور حقوقی 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی که آن را اوایل شهریورماه 
اباغ کرده است، کارکرد این بخشنامه را 
بیشتر پیشــگیری از حوادث و صدمات 
بدنی و خســارات جانی گردشــگران 
می داند، امــا این طور کــه از محتوای 
بخشــنامه برمی آید وقــوع حوادثی در 
طبیعــت و دعــوی حقوقــی علیه این 
وزارتخانه، انگیــزه اصلی این حکم بوده 

است.
در یک دهه اخیر تاش برای تغییر ذائقه 
سفر مردم با نمایش زیبایی های بیشتر از 
ایران و به تصویر کشیدن ماجراجویی ها 
در مناطق بکر و دور از دســترس همراه 
با تزریق هیجان بدون اشــاره به هر نوع 
اطاعات کاربــردی دیگــر و اقدامات 

محافظتی و ایمنی، نه تنها باعث شــده 
برخی مناطق بکر در دســترس عموم 
مردم قرار بگیرند و با مخاطرات زیست 
محیطی و تخریب مواجه شوند که حجم 
گزارش ها از صدمات بدنی و تلفات جانی 
را نیز بیشــتر کرده است؛ ســفر بدون 
بازگشت برخی کوهنوردان غیرحرفه ای 
و حتی حرفه ای از کوهستان های برف زده 
و با شرایط آب وهوایی وخیم، گم شدن 
گردشگران در آب های خروشان، دره ها 
و مناطق کویری، گرفتار شــدن برخی 
مســافران داخلی و خارجی در باتاق ها 
و انفجار میــن در کویر و جــان باختن 
گردشگران از جمله وقایعی بوده که در 
نتیجه تبلیغات هیجان انگیــز با تاکید 
صرف بر جذابیت های دیداری رخ داده 
اســت. درحالی که پس از وقوع حادثه، 
هیچ ارگان و یا دستگاهی مسؤولیت این 

خسارات و صدمات را نپذیرفته است.
در بخشــنامه مدیرکل امــور حقوقی 
و امــاک وزارت میــراث فرهنگــی، 
گردشگری و صنایع دستی نیز که به این 
موضوع اشاره ی ظریفی دارد، آمده است: 
»نظر به این که در برخی اماکن تاریخی 
ـ فرهنگی و جاذبه های گردشــگری و 
توریستی که در فهرست آثار ملی کشور 
نیز به ثبت نرسیده اند اما به جهت معرفی 
توسط این وزارت به طرق مختلف اعم از 
چاپ و توزیع بروشور، کتابچه، نشریات 
و یا تبلیغ در سایت ها مورد توجه عموم 
مردم قرار گرفته اســت؛ چندین مورد 
حوادث غرق شــدگی، تلفات جانی و یا 

صدمه بدنی رخ داده است و در مواردی 
همین موضوع بهانه طــرح دعوی علیه 
ســازمان )وزارتخانه( در محاکم قضایی 
شده و مشــکاتی را برای وزارت متبوع 
ایجاد کرده است؛ فلذا به منظو پیشگیری 
از تکرار موارد مشــابه و تبــری وزارت 
متبــوع از هر گونه مســؤولیت در قبال 
اینگونه حوادث و مخاطرات لازم اســت 
ترتیبی اتخاذ فرمایند تا من بعد در کلیه 
انتشارات و اقام تبلیغاتی اعم از کتاب و 
کتابچه معرفی آثار تاریخی و طبیعی و 
جاذبه های گردشگری، بروشور، بنرها و 
تابلوهای راهنما، سی دی، فضای مجازی 
و نظایر آن در ســرایر کشــور خطرات 
احتمالی موجــود در مناطق فرهنگی ـ 
تاریخی، تفریحی و گردشگری استان ها 
به نحو روشــن و برجسته ای پیش بینی 

و درج شود. «
ابراهیم شقاقی ـ مدیرکل امور حقوقی 
و امــاک وزارت میــراث فرهنگــی، 
گردشگری و صنایع دستی ـ درباره این 
بخشــنامه که به وزیر میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی، معاون 
سرمایه گذاری، معاون میراث فرهنگی 
و معاون گردشــگری ایــن وزارتخانه و 
فرمانده یگان حفاظت رونوشــت شده 
اســت، به ایســنا گفت: وزارت میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
و اداره های اســتانی اگرچه در تبلیغات، 
بناهای تاریخی را در اولویت قرار می دهند 
اما جاذبه های گردشگری و طبیعت گردی 
را که در فهرست آثار ملی ثبت نیستند 

برای هدایت و جلب گردشــگر، تبلیغ 
می کنند. مساله این است در امکانی که 
در فهرســت آثار ثبت شــده اند معمولا 
یگان حفاظت مستقر است و اصول ایمنی 
رعایت می شود اما از اماکنی که ثبت ملی 
نشده اند و بعضا در اختیار و نظارت ادارت 
استانی و وزارتخانه نیستند، گزارش هایی 
داشــتیم که در آنجا حوادثی رخ داده و 
منجر به مصدومیت شــده است و باب 
طرح ادعا علیه این وزارتخانه را باز کرده 

است.
وی اضافــه کرد: با اباغ این بخشــنامه 
از استان ها خواســتیم هنگام معرفی و 
تبلیغ جاذبه های گردشــگری به ویژه 
مناطقی که در فهرســت آثار ملی ثبت 
نشده اند، هشدار و اخطار لازم را نسبت 

به شرایط و مخاطرات منطقه اعام کنند، 
مثا برای تبلیغ رودخانه هایی که شــنا 
کردن در آن ها آزاد نیست باید اعام شود 
که مخاطرات آن رودخانه ها چیســت و 
شرایط حضور گردشــگر در آن منطقه 

چگونه باید باشد.
او درباره نپذیرفتن مسؤولیت مخاطرات 
و حوادث احتمالی در مناطقی که اتفاقا 
اداره های میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی و حتی معاونت گردشگری 
وزارتخانه تبلیغ کرده اند، گفت: البته که 
در شرح وظایف این وزارتخانه و ادارات 
استانی آن به چنین موضوعی اشاره نشده 
و از جایگاه حقوقی مواضع این ادارات را 
تایید می کنم اما در این بخشنامه از آن ها 
خواسته شده که هشدارها و اخطارهای 

مربوطه را همزمــان با تبلیغ جاذبه های 
گردشگری، اعام کنند.

شــقاقی افزود: ما در مناطقی که نسبت 
به آن ها مشــرف نیســتیم، مسؤولیتی 
نداریم، هرچند در اماکــن تاریخی که 
ثبت ملی شــده اند مســؤولیت حوادث 
متوجه ما می شود و اگر اتفاقی ناشی از 
قصور ما رخ دهد، وزارتخانه می پذیرد. اما 
اماکنی وجود دارند که ثبت ملی نشده اند 
ولی جاذبه گردشگری هستند مثل جاده 
اســالم ـ خلخال یا گردنه حیــران؛ اگر 
در این مناطــق اتفاقــی رخ دهد قطعا 
مسؤولیتش متوجه وزارتخانه ما نیست 
اما برای پیشگیری باید مخاطرات آن ها 
را به مسافر اطاع رسانی کنند. بنابراین 
بخشنامه ای که اباغ شده بیشتر حالت 

تبلیغات گردشگری جان مردم را به خطر انداخته

ما در مناطقی که 
نسبت به آن ها 

مشرف نیستیم، 
مسؤولیتی نداریم، 

هرچند در اماکن 
تاریخی که ثبت 

ملی شده اند 
مسؤولیت حوادث 
متوجه ما می شود 
و اگر اتفاقی ناشی 

از قصور ما رخ 
دهد، وزارتخانه 

می پذیرد.

به دنبال »چندین مورد حوادث غرق شــدگی، تلفات 
جانی و یا صدمه بدنی«، مدیرکل امور حقوقی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی بخشنامه 
کرد که در تبلیغ و معرفی جاذبه های گردشــگری، 

مخاطرات و هشدارها، روشن و برجسته درج شود.
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ISFAHAN
N E W S

 4 گیاه آپارتمانی
 با نگهداری آسان

1-پاپیروس
اگر با آبیاری بسیار باعث از بین رفتن گیاه 
می شوید ، پس گیاه پاپیروس مخصوص 
شماست ! مهم نیست که چقدر به این 
گیاه آپارتمانی آب می دهد زیرا ریشه این 
گیاه هرگز دچار پوسیدگی نمی گردد.
خاک این گیاه باید دائما خیس باشــد.

فراموش نکنید که این گیاه آب دوست 
باید عاوه بر مرطوب بودن خاکش ،برگ 

های آن نیز مرطوب باشند.
2-سلاژینلا

نگهداری این گیاه نیز بسیار آسان است 
زیرا به نور مستقیم احتیاج ندارد و تنها 
چیزی که برای رشد نیاز دارد ، آب است.

پس هر وقت دیدید خاک گلدان خشک 
است درون آن آب بریزید.

3-هلکسین
این گیاه آپارتمانی بــه رطوبت زیادی 
احتیاج دارد و گزینه ایده آلی برای تراریوم 
است.این گیاه گزینه ایده آلی برای گلدان 
هایی است که از سقف آویزان می شوند.

فراموش نکنید که خاک این گیاه باید 
همیشه خیس باشد.

4-سرخس برگ شمشیری
یکی از آسان ترین گیاهان آپارتمانی است 
تا زمانیکه ریشه آن مرطوب باشد.اگر هوا 
منزل به اندازه کافی مرطوب نباشد برگ 
های آن به راحتی زرد می شوند.به همین 
دلیل آبیاری برگ هــای این گیاه را نیز 

فراموش نکنید.
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چگونه یک عینک آفتابی ایده آل انتخاب کنیم؟
عینک آفتابی تنها یک اکسسوری نیست ، بلکه برای سامت چشمان ما نیز بسیار اهمیت 
دارد.به همین دلیل انتخاب عینک آفتابی ایده آل بسیار مهم است.آیا یک عینک آفتابی 

ترند می تواند از چشمان ما محافظت کند ؟
آیا حفاظت UV کافی است ؟

لنزهای عینک آفتابی نیاز به حفاظت در مقابل اشــعه ماوراء بنفش از خورشید دارند که 
همچنین به نام UV شناخته می شود.اگر چه اشعه های UV غیر قابل مشاهده است ، در 
مواردی با شدت بالا می تواند باعث ایجاد ســوختگی ها در قرنیه چشم ها شود.قرنیه در 
محیط تاریکی که شیشــه یا لنز عینک ایجاد می کند ، بیش تر می تواند اشعه UV را به 
سمت خود جذب کند.فیلتر UV مستقل از شیشــه عینک است و هنگام ساخت شیشه 
به خمیر آن اضافه می شــود.بنابراین، حفاظت عینک آفتابی از چشم بستگی به کیفیت 
عینک و فیلتر UV با توجه به میزان تیرگی شیشــه عینک دارد.قدرت جلوگیری از نور 
 UV۶۰۰ و UV4۰۰ ،UV۲۰۰ خورشید توسط عینک های آفتابی توسط عباراتی مانند

تعریف شده اســت.به خصوص در نور ســاحل و برف، عینک آفتابی با حداقل حفاظت 
UV4۰۰ باید استفاده شود.

چگونه کیفیت شیشه عینک را تشخیص دهیم ؟
هنگام خرید عینک باید توجه داشته باشید که شیشه های آن رنگ آمیزی نشده باشند و از 
جنس میکا نباشند ، همچنین باید دقت کنید که روی شیشه های آن حباب وجود نداشته 
باشد.این نوع شیشه می تواند با ایجاد ضایعات شکستگی باعث آسیب دیدن چشم شود.

عاوه بر این، یک لنز یا شیشه با کیفیت باید دارای یک کشش کوچک باشد.به همین دلیل 
به شما توصیه می کنیم که عینک های با کیفیت و دارای گواهینامه اصلی خریداری کنید.

عینک آفتابی باید گواهینامه معتبر داشته باشد
عینک آفتابی خریداری  شده باید گواهینامه و کنترل ایمنی داشته باشد.به همین دلیل 
برای سامت چشمانتان به شما  توصیه می کنیم از خرید عینک های آفتابی بدون کیفیت 

جدا خودداری کنید.
عینک آفتابی  باید دارای علامت CE باشد

عامت CE نشانه ای از رعایت دستورالعمل های جدید اتحادیه اروپا است که نشان می 

دهد که محصول برای انسان ها، حیوانات و محیط 
زیست سالم و بی ضرر اســت.عامت CE باید  

حتما روی عینک آفتابی خریداری شده باشد.
انتخاب عینک بر اساس فرم صورت 
انتخاب عینک آفتابی ایده آل 

شــکل چهره هر فرد متفاوت اســت و همه 
عینک ها ممکن اســت برای شــکل صورت 

هر فرد مناســب نباشــد.عینک باید چشــم 
ها را هــم از پایین و هــم از بالا پوشــش دهد 

، فاصله بین چشــم و شیشــه نباید به انــدازه ای 
باشــد که گویی فرد خود را درون آینه می بیند.دســت 

ها ی عینک نباید به ســر فشــار بیاورد .همچنین عینــک آفتابی نباید 
 سنگین باشــد و فرد در هنگام اســتفاده احساس ســنگینی بر روی صورت

 کند.

هدف شــما از پــس انداز 
پول هر چه باشــد؛ خرید 
خانــه، افزایــش دارایی، 
و  تحصیــات  مخــارج 
زندگی مشــترک آینده، 
درهرصورت صرفه جویی 
در هزینه ها ایــده خوبی 
اســت. به عنــوان مثال عــادت هایی 
نظیر کاهش خرید لــوازم غیرضروری 
و بازنگری بودجه، تــاش های مثبتی 

محسوب می شوند.
اما برخی دیگر از عادت هایی که مدعی 
هســتیم با هدف پس انــداز انجام می 
دهیم، ممکن است به ضرر ما تمام شوند 
و در بلندمدت به هزینه های بیشتری 
منجر شوند. گرچه به نظر می رسد که 
با این عادت ها در حــال صرفه جویی 
هســتیم، اما درنهایت هزینه بیشتری 

نسبت به عدم اعمال آنها می پردازیم:
رانندگی با اتومبیل قدیمی

خرید یک خودروی جدید هزینه زیادی 
به شما تحمیل می کند، بنابراین سعی 
می کنید تــا حداکثر زمــان ممکن، با 
اتومبیل قدیمی خــود رانندگی کنید. 
ولی واقعیت این اســت که هزینه های 
ســالانه یــک اتومبیل قدیمــی نظیر 

تعمیرات، بهبود ایمنی و بیمه، بســیار 
بالاست. به عاوه باید هزینه آسیب هایی 
را که به محیط زیست وارد می شود نیز 

به این اقام اضافه کنید.
شاید خرید یک اتومبیل جدید هزینه 
سنگین به نظر برســد، ولی در طولانی 
مدت به شــما کمک می کند بیشــتر 

صرفه جویی کنید.
خرید آیتم های حراجی

هنگامی که یک کالا به حراج گذاشته 
می شود، شما تشــویق می شوید آن را 
خریداری کنید. احتمــالا به خودتان 
می گویید ایــن کالا ۳۰درصد تخفیف 
دارد و مبلغ زیادی صرفــه جویی می 
کنید. حقیقت این اســت که تخفیف و 
حراجی بسیاری از فروشگاه ها، جعلی 
اســت. آنها در تبلیغات شان اعام می 
کنند تخفیفت ویژه ای ارائه می دهند، 
ولی وقتی به قیمت تمام شده نگاه کنید، 
متوجه می شــوید که تفاوت زیادی با 
قیمت خرده فروشی ها ندارد و فروشگاه 
مذکور، احتمالا حاشیه ســود خود را 
کاهش نداده اســت. این تبلیغات فقط 
جذاب تر به نظر می رســند و به شــما 
القا می کنند که با خرید کالاها، صرفه 

جویی بیشتری می کنید.
خرید لباس های ارزان قیمت

ممکن اســت برخی از لباس ها قیمت 
بالایــی داشــته باشــند، ولی شــما 
درنهایت به همان انــدازه که پرداخت 
می کنید، اجنــاس باکیفیت دریافت 

می کنید. البته برندهای مشــهور که از 
طراحان سطح اول استفاده می کنند، 
قیمت بســیار بالایی دارند که به نوعی 
تأییدکننده ســبک کاری آنهاست. ما 
در مورد این گــروه صحبت نمی کنیم، 
بلکه به پوشاک متوسط تا گران قیمتی 
اشاره داریم که نرخ نهایی آنها، با توجه 
به نوع مواد تولیدی و کیفیت کارشــان 
تعیین می شود. خرید لباس های ارزان 
قیمت خرده فروشی ها، به شما کمک 
می کند در کوتاه مدت پس انداز اندکی 
داشته باشــید، ولی این اجناس خیلی 
زود مستهلک می شــوند و از بین می 
روند. به عبارتی از دید اقتصادی، شــما 
کمتر از هزینه ای که پرداختید، ارزش 

دریافت می کنید.
حساب پس انداز بانکی

بســیاری از افراد فکر می کنند حساب 
پس انداز، بهترین مــکان برای ذخیره 
پس انداز آنها است. بااین حال نرخ سود 
این حساب ها بســیار پایین تر از نرخ 
تورم است. ترجیحا بهتر است پول تان 
را ســرمایه گذاری کنید یا اگر چنین 
امکانی وجــود نــدارد، اوراق قرضه یا 
اوراق مشــارکت بخرید. در این صورت 
به احتمال بیشــتری ارزش پول تان را 

حفظ می کنید.
افزایش خرید محصولات به دلیل 

ارسال رایگان
همه ما تابه حال از سایت های اینترنتی 
خرید کرده ایم که از یک سقف مشخص 

قیمتی، اجناس را به رایگان ارسال می 
کنند. این منطقی است که یک کالای 
۲۰هزارتومانــی را به ســبد خریدمان 
اضافه کنیم تا از یک هزینه بالای ارسال 
راحت شــویم. ولی اگر هزینه ارســال 
همه ســبد خرید ما ۱۰هــزار تومان 
است، خرید یک کالای ۲۰هزارتومانی 
توجیه اقتصادی نــدارد. گاهی اوقات 
بهتر اســت هزینه حمل ونقل سفارش 
ها را پرداخت یا صبر کنیم و زمانی که 
فهرســت خریدمان به سقف مشخصی 
رسید، همه آنها را باهم سفارش بدهیم.

اجتناب از چکاپ های پزشکی
شما ممکن است هر شــش ماه یک بار 
برای چک کردن ســامت دندان ها به 
دندانپزشکی مراجعه نکنید، زیرا نمی 

خواهید بی دلیل هزینه ویزیت کلینیک 
را بپردازید. اما چکاپ های منظم، هدف 
مهمی را دنبال می کنــد: اینکه اگر با 
مشــکل یا بیماری خاصی مواجه شده 
باشــید، خیلی زود راه حلــی برای آن 
بیابید. مســلما در این صــورت هزینه 
بسیار کمتری برای درمان می پردازید 
و پروسه راحت تری را طی می کنید. به 
عاوه این تصمیم نــه تنها روی بودجه 
شما تأثیر مثبت دارد، بلکه قدمی درراه 

حفظ سامتی شما است.
سرمایه گذاری روی گارانتی های اضافه

بعضی از مــردم فکر مــی کنند همه 
ضمانت نامه ها، سرمایه گذاری خوبی 
محسوب می شوند. گرچه ضمانت نامه 
های اولیه به ازای درصد کمی از قیمت 

نهایی، ســامت محصول را برای یک 
دوره مشــخص عهده دار می شوند، اما 
ضمانت نامه های توســعه یافته ارزش 
پولی را که پرداخت می کنید، ندارند. به 
همین دلیل فروشندگان با اصرار آنها را 

به مردم می فروشند!
و درنهایــت، همه گزینه هــای صرفه 
جویی در پول، آن قدر که فکر می کنیم 
مفید نیســتند. حتی اگر ۸۰درصد از 
تصمیمات صرفه جویی شما موفق عمل 
کنند، در طول زمان پیشرفت فوق العاده 
ای خواهید داشــت. هیچ کس مدعی 
نیســت که بهترین تصمیمات مالی را 
اتخاذ می کند، ولی شــما هم با کسب 
تجربه های بیشتر، گزینه های بهتری 

برای پس انداز انتخاب می کنید.

عادت های اشتباه صرفه جویی و پس انداز

بهتر است پول تان 
را سرمایه گذاری 
کنید یا اگر چنین 

امکانی وجود ندارد، 
اوراق قرضه یا اوراق 

مشارکت بخرید. 
در این صورت به 
احتمال بیشتری 
ارزش پول تان را 

حفظ می کنید.

گاهی اوقات تصمیم ها و اقداماتی که در راستای صرفه جویی 
مالی انجام می دهیم، در بلندمدت هزینه بیشتری به بودجه ما 

تحمیل می کنند.

وارونه     
گزارش
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A senior expert at the Pars 
Special Economic Energy 
Zone Organization (PSEEZ) 
has succeeded in developing a 
rotary actuator used in oil and 
gas valves.According to PSEEZ, 
Iman Rouh al-Amin, a senior 
mechanical engineering expert 
affiliated with the organization, 
has developed a rotary actuator 
which could be installed on 
butterfly valves, ball valves and 
plug valves.The use of these 
actuators makes it easy to open 
and close the valves due to the 

necessity of using a large force 
for the performance of quarter 
valves. They are also used in 
order to provide safe conditions 
in operation of the valves.These 
valves have been mass-produced 
by reverse engineering, and 
come in 5 sizes: 40, 52, 63, 88, and 
105.Other benefits of domestic 
production of these actuators 
include a 6-month guarantee 
on the item and the possibility 
of providing spare parts for 
them domestically, according to 
SHANA. 

Refineries, 
petroch 
companies in 
Makran to be 
developed: oil 
min.
Iranian oil minister 
Bijan Zanganeh said 
on Monday that 
the government 
is focused on 
development of 
refineries and 
p e t r o c h e m i c a l 
companies in 
Makran region, in 
south eastern Sistan 
and Balouchestan 
province.
“The Makran region 
must be further 
developed and oil is 
able to do that,” he 
said, “The project 
to transfer oil from 
Gureh in Bushehr 
province to Jask 
in Hormozagan 
province via pipeline 
has been ratified 
and refinery and 
petrochemical units 
are being established 
incrementally.”
“We are planning 
to transfer gas to 
the region, as well,” 
Zanganeh added.
The southern 
Iranian coast has 
numerous capacities 
in different areas 
and there is a need 
for investors and 
companies to put 
money into the 
region. The country 
is spending over $15 
billion to carry out 40 
major infrastructure 
projects in Makran 
coasts.
On January 6, 2019, 
the Iranian First 
V i c e - P r e s i d e n t 
Es’hagh Jahangiri 
said that Makran 
coastsin southern 
country should be 
turned into a hub 
for development 
and progress 
in Hormozgan 
and Sistan and 
B a l u c h e s t a n 
provinces.
Jahangiri highlighted 
that Makran region 
on the coasts of the 
Sea of Oman has 
enormous potential 
that needs to be 
tapped into.
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Iranian engineer indigenizes rotary 
actuator for oil valves

Speaking to 
r e p o r t e r s 
following a 
ceremony to sign 
contracts for 
manufacturing 
and maintaining 

electropumps for Goreh-
Jask Oil Pipeline Project 
on Monday, Zangeneh 
said he would also meet 
with his Russian opposite 
number Alexander 
Novak.
The announcement 
comes as Russian media 
had previously said 
Zanganeh would visit 
Russia to take part at the 
country’s Energy Week, 
and also to deliver a 
speech at a conference 
themed 'Towards 
Leadership at Global 
Level: Priorities of Gas 
and Energy Industry' on 

October 2.
Russian Energy Week is 
an exhibition focusing 
on the analysis of global 
energy trends held in 
Moscow each year. 
19 members of the Gas 
Exporting Countries 
Forum will gather in 
Moscow on October 3 
while the third Russian 
Energy Week will be 
held from October 2 
through October 5 in the 
Central Exhibition Hall of 
Moscow.
Algeria, Bolivia, Egypt, 

Equatorial Guinea, the 
Islamic Republic of Iran, 
Libya, Nigeria, Qatar, 
Russia, Trinidad and 
Tobago, the United Arab 
Emirates and Venezuela 
are the main 12 GECF 
members, along with 
Angola, Azerbaijan, Iraq, 
Kazakhstan, Norway, 
Oman and Peru which are 
observer members of the 
forum.
The GECF countries 
account for 44% of the 
world's gas production, 
67% of the world's gas 

reserves, 64% of the 
share of gas pipeline 
and 66% of the liquefied 
natural gas (LNG) trade 
in the world.
Elsewhere, when asked 
whether attacks on 
Saudi oil facilities had 
disrupted the market, 
Zanganeh said “No. 
right from the beginning 
I said the Saudis had 
magnified the case for 
political reasons. The 
situation was not at all as 
intense as the Saudis had  
said.”

Contract inked on Iranian 
electropumps for transfer 
of crude from joint fields
 The Petroleum Engineering and Development 
Company (PEDEC) has signed a contract with 
three Iranian firms for manufacturing and 
maintaining electropumps for Goreh-Jusk Oil 
Pipeline Project.
The contracts were signed on Monday in a 
ceremony held in the presence of Iranian 
Minister of Petroleum Bijan Zangeneh between 
PEDEC and Iran Industrial Pumps Company, 
Pumpiran and PetCo.
According to the National Iranian Oil Company 
(NIOC), the contracts are aimed at building 50 
pumps and maintaining them for a five-year 
period. The value of the contracts is valued at 
roughly 48 million Euros.
Construction of the Goreh-Jask pipeline and 
the crude oil export terminal at Jask Port are 
among the priority plans of the National Iranian 
Oil Company, which are being implemented by 
tapping the maximum capacity of domestic 
contractors and manufacturers.
The project includes construction of 
approximately 1,000 kilometers of 42-inch 
pipelines, five pumping stations, measuring and 
monitoring equipment, construction of storage 
tanks and export jetties,
By implementation of the project, one million 
barrels of crude oil per day from the Goreh oil 
terminal in the southern province of Bushehr 
is supplied to the Jask region off the coast of 
Oman Sea, and Jask will become strategically 
important as the country's second-largest 
crude oil export terminal.

Over 150k trucks transit 
Bazargan border in H1
Manager of Bazargan Border Terminal Jaber 
Akbarzadeh said that 150,796 trucks transited 
Bazargan Border in the first half of the current 
Iranian calendar year (March 21 – Sept. 22).
Bazargan Border is one of important land 
terminals, he said, adding, “150,796 trucks 
transited this border in the first six months of 
the current year, showing a 12 percent hike 
as compared to the last year’s corresponding 
period.”
He put the number of trucks which transit this 
border per day at 810 and noted, “in this regard, 
65,466 trucks have exited through the terminal 
in the same period, registering an eight percent 
increase.”
Akbarzadeh also put the number of trucks 
entering the country via this terminal in first 
half of the current year at 85,330, recording a 
15 percent increase as compared to the same 
period last year.
Agricultural, petrochemical, stone and metallic 
products were some of the main products 
exported from this terminal to Asian and 
European countries in the same period, he 
added.
Moreover, different types of industrial 
equipment and machinery, MDF (medium-
density fiberboard), steel structure, various 
types of fabric and automotive spare parts were 
the main products imported into the country via 
Bazargan Border Terminal.
Iranian and Turkish customs managers in 
a joint meeting, held in July 2019, reached 
an agreement with regards to the increase 
of transit of 500 trucks by Iranian side and 
also 700 trucks by Turkish side in this border 
terminal, he stated.

Iranian Oil Minister Bijan Zangeneh said he 
would leave Tehran for Moscow later this 
week to attend the upcoming Gas Exporting 
Countries Forum (GECF) ministerial meeting 
and participate in the Russian Energy Week.

Zanganeh confirms participation at GECF 
in Moscow

news

Russian 
Energy Week 
is an exhibition 
focusing on 
the analysis of 
global energy 
trends held in 
Moscow each 
year. 
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Iran Tourism Movement on the World Rail
Minister of Cultural Heritage, Tourism and Handicrafts Ali Asghar 
Mounesan says that namig September 27 as International Tourism 
Day and marking a week with this name in our country indicates the 
importance of this growing industry on a national and international 
scale. Last year, the momentum of the Iranian tourism wheel on the 
global rails of the industry has become more smooth.
Ali Asghar Mounesan in his note in Shargh Daily says that at such 
times each year, a variety of special programs are being held around 
the world to focus on tourism and its advantages and challenges to 
reaffirm the unparalleled role of this industry in the global economy 
and sustainable development of communities.
The Government of the Islamic Republic of Iran has realized the 
importance of this industry and recognized the natural and historical 
capacities and attractions of our country over the last few years.
Despite unilateral US sanctions and efforts for Iranophobia, Iran's 
tourism growth has accelerated over the past two years, and the 
movement of the Iranian tourism wheel on the industry's global rails 
has become smoother.
In fact, the welcome of the world tourism activists to Iran shows that 
the sanctions against our country are sterile and the increase in the 
number of tourists entering the country confirms this fact.
The diversity of international events in the past two years, including 
the Tabriz Tourism Event, the capital of the Islamic World, Hamedan 
2018, the Asian Tourism Capital, was attended by the World Tourism 

Organization's affiliated members in Iran, with the Secretary-
General of the Organization and the World Tourism Guides Meeting 
in Iran.
Also, the constructive engagement of the Secretary-General of the 
World Tourism Organization to advance our country's goals in this 
field, the organization of exhibit and cross-museum events between 
Iran and other communities, especially European countries, and 
countless others in this field, demonstrates Iran's active and effective 
diplomacy in the country's tourism industry.
This active diplomacy has also brought us valuable achievements, 
including increasing the number of world records of Iranian artifacts, 
gaining international standing at museum exhibitions, facilitating 
the return of Iranian monuments and accepting five new affiliated 
members of the World Tourism Organization.
Last year some 7 to 8 million tourists visited Iran ignoring very tough 
economic sanctions while four million tourists have entered the 
country since the beginning of this Iranian calendar year.
As such, it has been positive for the first time for Iran's tourism 
balance, and it is attempting to reach this balance on a case-by-case 
basis with different countries as well, for example with regard to 
Turkey approaching a positive level as well as implementing visa-
free travel policies for countries. The goal, such as China as major 
market and some countries in the region, is seeing a marked increase 
in tourist arrivals from these countries to Iran.



Iran has outstanding presence in 
74th UNGA: Mousavi
Spokesman for the Ministry of Foreign Affairs of 
the Islamic Republic of Iran, Seyyed Abbas Mousavi 
announced that Iran had outstanding presence in the 
74th United Nations General Assembly and the president 
and foreign minister of the country had constructive 
talks on the sidelines of the summit.At Monday’s press 
conference, Mousavi told reporters, “During the visit 
to New York, Iran’s Foreign Minister, Mohammad 
Javad Zarif held meetings with his counterparts from 
22 countries and 7 officials from the UN and the other 
international organizations”.“The details of the Initiative 
of Hormuz Peace Endeavor which Iranian President, 
Hassan Rouhani presented to the UN General Assembly 
will be announced soon,” he said.

Syria to reopen key border 
crossing with Iraq today
According to local media quoting the Syrian government, 
the Bukamal-Qaem border crossing with Iraq, in the 
southeast of the Syrian province of Deir Ezzor, will be 
reopened on Monday.
According to local media, the Ministry of Information 
has invited journalists and foreign press correspondents 
accredited in Syria to cover the reopening ceremony, 
which is seen as a victory in the fight against terrorism 
in the country.According to Prensa Latina, the Syrian 
authorities had made all the necessary preparations for 
the reopening of the border crossing that is of utmost 
importance for Syria as it means an economic gateway 
that would help meet the needs of hydrocarbons and 
others products, in addition to activating the movement 
of land exports .It would also significantly reduce the 
impact of the blockade imposed by the United States 
and allow Syria to acquire materials for reconstruction 
of liberated areas, according to the report.Iran will 
also benefit from the reopening of the border, as it will 
facilitate the transit of its exports to Iraq, as well as the 
country’s access to Syria and Lebanon.In October 2017, 
the Syrian army and its allies liberated the Bukamal 
border crossing from the occupation of ISIL terrorist 
groups that had it under control since 2013.

Syria backs Iran’s HOPE 
initiative
Syria welcomes the strategic initiative on Hormuz 
Peace Endeavor (HOPE) and regional cooperation 
proposed by Iran at the recent meeting of the UN General 
Assembly, said the Syrian foreign minister.Syrian Foreign 
Minister Walid Moallem further underlined the strategic 
relations between Iran and Syria and called for collective 
cooperation of the regional states to safeguard free 
shipping in the Hormuz Strait.The top diplomat made the 
comments last week when he was in New York to attend 
the 74th session of the United Nations General Assembly.
He expressed gratitude to Iran for standing by the Syrian 
nation since the beginning of the humanitarian crisis in 
Syria, saying the two nations are like brothers, and Syria 
will support Iran in this new proposal.
Iranian President Hassan Rouhani presented the 
initiative — named Hormuz Peace Endeavor — while 
delivering a speech at his UN General Assembly meeting 
on Wednesday and invited all regional countries to 
participate in it.

Zarif Decries Europe for Following 
US Orders

The top Iranian diplomat 
gave a speech to a 
gathering of Iranians 
in Frankfurt on Sunday 
evening, during a stopover 
in Germany on his way to 
Tehran from New York, 

where he attended the 74th annual 
session of the UN General Assembly.
Zarif said when in Europe he 
had talked to the president of a 
permanent member of the United 
Nations Security Council, whose 
country is nuclear-armed, he told 
the Iranian foreign minister that 
he could not do anything without 
a permission from US President 
Donald Trump.
“If these days you see that the 
Europeans are getting a little closer 
to the US and becoming its allies, it's 
not because they saw us in a weak 
spot, but because they have failed to 
withstand the US,” Zarif said.
“For the past five months, Europe 
has been trying to give us credit in 
return for the sale of the Iranian 

crude oil to make the country stay 
in the JCPOA, but it has not been able 
to do even this little job because it 
is not even allowed by its master 
to spend its own money for its own 
security,” the Iranian diplomat 
deplored, Press TV reported.
Back in January, Britain, France, 
and Germany announced the 
establishment of a mechanism 
aimed at enabling non-dollar trade 
between the 28-nation bloc and 
Iran, officially called the Instrument 
in Support of Trade Exchanges 
(INSTEX).
The apparatus is supposed to 
circumvent the sanctions that 
Washington began re-imposing 

against Iran after leaving the JCPOA. 
But in reality not much has been 
achieved. Trade with Iran has not 
surged via INSTEX, and Europe has 
not stood up to the US over its illegal 
sanctions against Iran.
The three European countries 
have so far failed to uphold 
their commitments. They have 
expressed vocal support for 
the JCPOA, but failed to provide 
meaningful economic incentives 
as required under the nuclear 
agreement.
Iran has time and again said it will 
never talk with the US on any level 
until all US sanctions are lifted  
first.

Iranian Foreign Minister Mohammad Javad Zarif 
lashed out at the three European parties to the 
2015 nuclear deal -the UK, France and Germany- 
for obeying the US orders when it comes to trade 
with Iran.
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Iran Denies Reports of 25-Year 
Strategic Deal with China
Iranian Foreign Minister Mohammad Javad Zarif 
rejected reports that Tehran and Beijing have entered an 
agreement on strategic cooperation for 25 years.
In an interview with IRNA on Monday, Zarif said reaching 
a strategic 25-year deal with China was only an idea 
proposed by Iran.
Dismissing speculation that Iran has offered significant 
concessions to China under such a strategic deal, Zarif 
said the rumors are basically false.
Asked about the reports on the contents and articles of 

the deal, Zarif underlined that such an agreement does 
not basically exist, let alone have articles.
A proposal has been put forward for a 25-year plan that 
still needs to be negotiated and drafted, the minister 
added.
In late August, Zarif paid a visit to China to explore 
avenues for the expansion of strategic relations between 
the two nations in talks with senior Chinese officials.
In a meeting in Beijing, Zarif and his Chinese counterpart 
Wang Yi discussed various issues related to bilateral 
relations, the latest developments in the implementation 
of the JCPOA, a roadmap for Iran-China ties in the next 
25 years, the security of the Persian Gulf and Strait 

of Hormuz, and the illegal 
and unilateral sanctions 
imposed by the United 
States on independent 
countries.
On September 17, 
Chairwoman of the 
Money and Capital Market 
Commission of Tehran’s 
Chamber of Commerce Farial 
Mostofi said a $400 billion 
credit line has been launched for trade 
between Iran and China.

“If these days 
you see that the 
Europeans are 
getting a little 
closer to the US 
and becoming 
its allies, it's not 
because they saw 
us in a weak spot, 
but because they 
have failed to 
withstand the US,”
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Iran to Unveil Details of 
Hormuz Peace Coalition Soon
 Iran is going to provide details of its regional peace initiative 
for the eight countries it has invited to join the “Hormuz 
Peace Endeavor”, the Foreign Ministry’s spokesperson said.
Speaking at a weekly press conference on Monday, Abbas 
Mousavi said Tehran is going to unveil details of the 
initiative for peace in the region, known as the Hormuz 
Peace Endeavor, or HOPE, which was proposed by President 
Hassan Rouhani at the recent meeting of the UN General 
Assembly in New York.
“Details of the plan will be soon provided in written form, 
particularly for the eight countries that we have invited to 
join this coalition,” IRNA quoted Mousavi as saying.
The spokesman explained that the Iranian initiative, which 

would come under the umbrella of the United Nations, is 
aimed at creating regional peace and security.
Rouhani presented the initiative while delivering a speech 
at the UN General Assembly on Wednesday and invited all 
regional countries to participate in it.
“The initiative is based on the fact that all regional countries 
are duty-bound to ensure peace, stability and prosperity 
in the region. Together with the international community, 
they have common interests in maintaining freedom of 
navigation and energy transfer,” Iranian Foreign Minister 
Mohammad Javad Zarif said at a UN Security Council 
meeting on September 25.
These regional efforts are necessary to prevent war, conflict, 
violence, extremism, terrorism and sectarian tensions, Zarif 
said, adding that Tehran’s proposal was aimed at enhancing 
solidarity, mutual understanding as well as peaceful and 

friendly 
relations between countries in 

the region in order to guarantee the territorial integrity and 
political independence of regional states.

News

Iran’s 
concealed 
power much 
greater than 
what's been 
revealed: 
IRGC
A senior IRGC 
commander said 
that the power 
of the Islamic 
Republic is much 
greater than what 
has been revealed 
so far, adding that 
Iran is ready for all 
probable situations 
in the region.
“Secret features 
of the Islamic 
Republic’s power is 
much beyond what 
has been revealed so 
far,” Major General 
Gholam Ali Rashid, 
the commander 
of the IRGC's 
Khatam al-Anbiya 
Headquarters, said 
on Monday in the 
23rd nationwide 
IRGC commanders’ 
conference in 
Tehran.
“We have prepared 
ourselves for all 
probable situations 
and we will use all 
our capabilities to 
defeat the enemy,” 
he added.
Tensions reached 
a record high in 
the region after 
Yemeni forces 
launched attacks on 
Saudi oil facilities 
on September 
14. Saudi and US 
officials rushed to 
blame Iran for the 
attacks without 
providing any 
credible evidence 
and said that they 
may consider a 
military response 
to Iran. Tehran has 
strongly rejected 
the accusations, 
also warning that 
any aggression on 
its soil will receive a 
crushing response.
“The fate of the 
region will be 
determined in 
the process of our 
current conflicts 
with the enemy and 
the final outcome 
will result from 
m i s c a l c u l a t i o n s 
of the enemy and 
from how we would 
use our strategic 
advantages in 
opportunities; and 
the victory is ours,” 
added Rashid.

Iran
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ISFAHAN
N E W S

Settling differences through 
dialogue always possible: Iran
Iranian Foreign Ministry Spokesman Abbas Mousavi said on 
Monday that Iran does not reject efforts of those countries who 
seek to de-escalate tensions, noting that the option of dialogue is 
always on the table from the Iranian side.
Asked about prospects of mediatory efforts of other countries 
between Iran and Saudi Arabia, Mousavi said in his Monday 
presser that “The possibility of settling differences through 
dialogue has always been there. Iran doesn’t reject the efforts of 
those who seek security in the region.”
He went on to say that some Asian and European countries have 
already made mediatory efforts to ease regional tensions and 
Iran has always announced that it welcomes such measures 
“but the other side is not ready for this due to their illusions and 
calculations; once this readiness is in place, we will be ready for 
de-escalation.”Asked about the possibility of Iraqi PM’s visit to 
Iran in this regard, Mousavi answered “If he wants to visit Iran, 
we will warmly welcome him. This [visit] has not been finalized 
yet and we will announce it if it becomes certain.”
The remarks came as some Iraqi media had reported that Prime 
Minister Adel Abdul-Mahdi, who has made a trip to Riyadh, may 
embark on a visit to Tehran to discuss regional tensions. Also, 
Pakistani Prime Minister Imran Khan said he was acting as a 
mediator of the escalation between Iran and the US and Saudi 

Arabia. Khan said in a press statement on the sidelines of the 
recent UN General Assembly that "I cannot disclose more now, 
except that we are trying to do so and mediate."
This is while tensions have reached a new high after Yemeni 
forces’ attacks on Saudi oil facilities some two weeks ago. 
Saudi Arabia and its allies blame Iran for the attack without 
giving credible evidence and also threaten Iran with a military 
response. Tehran has strongly rejected involvement in the attack, 
warning that it will give a prompt and crushing response to any 
aggression against its soil.Iranian President Hassan Rouhani was 
in New York last week to attend the UN General Assembly where 
he proposed Hormuz Peace Endeavor (HOPE) initiative which 
seeks to establish security in the region through the cooperation 
of all Persian Gulf countries.
Mousavi said in his presser that details of the HOPE initiative 
will soon be announced. “Details of the plan will soon be offered 
in print, in particular for the eight countries that we have invited 
to join the alliance,” he said. “This initiative is presented under 
the aegis of the United Nations and aims to establish peace and 
security in the region.”The Iran-proposed plan comes as the 
United States is trying to persuade its allies into the maritime 
coalition to allegedly secure free shipping in the Persian Gulf 
region. Tehran has condemned the move, highlighting that the 
presence of foreign forces in the region will do nothing but sow 
more insecurity. UK, Australia, Bahrain, Saudi Arabia and UAE 
have so far joined the US-led coalition.



Saudi Crown Prince: War with Iran Would Collapse Global 
Economy
Saudi Arabia's crown prince said a military confrontation with Iran would 
collapse the global economy, adding that he would prefer a political and 
peaceful solution to a military one.Mohammed bin Salman told the US-based 
CBS program 60 Minutes that crude prices could spike to "unimaginably high 
numbers" in case of a conflict."The region represents about 30 percent of the 
world's energy supplies, about 20 percent of global trade passages, about four 
percent of the world GDP (gross domestic product)," the crown prince, also known as 
MBS, said, Al Jazeera reported."Imagine all of these three things stop. This means a total collapse of the global 
economy, and not just Saudi Arabia or the Middle East countries."He urged the world to take "strong and firm 
action to deter Iran" and prevent the situation from escalating further.

The Iranian 
Parliament has 
further cut its costs, 
Member of the 
Iranian Parliament’s 
Presidium Alireza 
Rahimi tweeted.
He said that the 
number of foreign 
visits of Iranian MPs 
has been reduced.
Rahimi added that 
business class flights 
have been canceled 
for MPs and all 
overseas flights are 
being operated as 
regular ones since 
Sept. 22.
The Iranian MP said 
that cutting the costs 
began last Iranian 
year (started March 
21, 2018).
“Last year, business 
class flights were 
limited to only those 
lasting more than 
three hours,” he said.
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The latest NPR-PBS NewsHour-Marist survey 
found 49 percent approval for impeachment, 
against 46 percent who stated they disapprove, 
according to The Hill.
It’s a 10-point jump in favor of impeachment 
over the same survey from April, around the 
time former Special Counsel Robert Mueller’s 
report on Russia's election interference was 
released.
A Politico-Morning Consult survey found a 
similar bounce in a short period of time, with 
support for impeachment spiking 7 points in 
the week since the Ukrainian revelations came 
to light, although only 36 percent in that poll 
said they support impeachment, compared to 
49 percent who said they oppose it.
The latest Hill-HarrisX survey found support 
for impeachment rising 12 points to 47 percent, 
against 42 percent who oppose it.
And a Harvard CAPS-Harris survey released 
on Thursday shortly before the release of 
the whistleblower complaint confirmed the 
upward trend toward impeachment.
That survey found the public split at 50-50 
on whether Trump should be impeached 
for “pressuring” the Ukrainian president to 
investigate Biden’s dealings in the country, 
including 52 percent of independents.
The same poll conducted in July, around the time 
of Mueller’s testimony to Congress, found only 
40 percent of voters overall and 24 percent of 
independents backing impeachment.
“The poll shows that the public has serious 
concern over the Trump actions,” said Mark 
Penn, the co-director of the Harvard CAPS/
Harris survey.
“These are generally higher numbers than 
during the Mueller investigation and most 
consider his actions inappropriate, even if not 

impeachable,” he added.
Still, there are some soft spots in the polling for 
Democrats, particularly among independents 
and voters in the suburbs, who have recently 
looked like a potential area of strength for the 
party.
The NPR survey found that 44 percent of 
independents support impeachment, against 
50 percent who said they oppose it.
And suburban voters are evenly divided, with 
48 percent saying they approve and 49 percent 
saying they disapprove.
Democrats have been hoping to pick up new 
House seats in suburban districts, where 
women appear to be turning against the 
president and fast-changing demographic 
trends have turned once reliably Republican 
districts a deeper shade of purple.
“The only poll that will really matter is after the 
House votes to impeach him. Only then will we 
know if independents in key states think he 
should be impeached,” said one Democratic 
operative, adding, “If it’s a no, we lose. If it’s a 
yes, then we have a chance. I think if the election 
were tomorrow, the ‘witch hunt’ narrative is still 
stronger than the argument that he’s used his 
office for personal gain. We’ll see.”
At the moment, Republicans note that much 
of the swing in public opinion has been driven 
by Democrats, who were worried about the 
political fallout but have rallied behind Speaker 
Nancy Pelosi (D-Calif.) after she decided to go 
all in.
“There has been a shift in favor of impeachment 
in the latest polls, but a lot of that shift has 
come among Democrats,” said Chris Wilson, a 
veteran Republican pollster and CEO of WPA 
Intelligence, noting, “Around 1 in 5 Democrats 
were opposed to impeachment, probably 
because they thought it would be bad politically, 
right up to the point where it became the official 
Democratic position. Now all of those Dems are 
falling in line.”
Democrats had been hesitant to launch an 
impeachment inquiry, largely because they 
worried about the electoral consequences of a 
dramatic showdown with the White House only 
13 months out from Election Day.

"The Europeans could not remain committed to 
their nuclear deal undertakings as well as their 
undertakings after the US withdrawal from the 
nuclear deal. They think that our negotiation 
with Mr. Trump is the solution to their problem," 
Zarif said in an interview with the state TV before 
leaving New York on Sunday.
"We are not willing to tie people's economy 
and future with a theatrical meeting with a 
president who has not been committed to his 
undertakings so far and has withdrawn from all 
his undertakings (the nuclear deal)," he added.
Zarif also said that it is not Iran's problem that the 
Europeans are facing obstacles or lack sufficient 
will and power to implement their undertakings, 
and added, "They should find a way (solution) to 
their problem."
Asked if he had any meetings with the US 
congresspersons on the sidelines of the UN 
General Assembly conference in New York, 
the Iranian top diplomat said, "I held phone 
talks with a number of them and they called me 
because we could not set up a meeting given my 
short stay in New York and they could not come 
to New York to have a meeting."
President Rouhani returned from New York visit 
on Friday, turning down Trump's demands for a 
meeting on the sidelines of the UNGA conference.
Iranian officials had earlier dismissed any 
possibility for such talks.
Iranian Government Spokesman Ali Rabiyee 
said last Wednesday that President Rouhani's 
initiative that includes talks on a minute change 
in the Joint Comprehensive Plan of Action still 
insists on the US return to the nuclear deal and 
removal of all sanctions.
"We will repeat the issues and conditions that we 
had raised before in the today meeting of (Iran 
and) the 4+1. We say that sanctions should be 
removed and the states (party to the nuclear 
deal) should return to the same conditions that 
were prevalent in the past and their previous 

standing," Rabiyee told reporters after a cabinet 
meeting in Tehran.
"Under such conditions, negotiation will be 
possible too and even the president has tried 
to break the deadlock to build confidence and 
offered a small change in the heart of the nuclear 
deal. The president will raise this proposal but 
our condition is that the nuclear deal member 
states should return to their standings in the 
nuclear deal and the sanctions should be 
removed," he added.
Rabiyee noted that Iran has participated in 
the UN General Assembly meeting in New 
York full-handed, saying that the country has 
received many messages for a meeting between 
presidents Rouhani and Trump.
"If they return to the conditions of the agreement, 
we will come to make a decision as well, but 
anything which happens will be within the 
framework of the 5+1."
He underscored that the same issues raised 
in the past will be discussed in the upcoming 
meeting between Iran and 4+1, and added, "Of 
course, removal of sanctions and returning to the 
conditions of the deal are issues which cannot be 
described as prerequisites, but we say that they 
should return to where they were. Sanctions 
should be removed completely and the other 
side should return to the conditions of the deal."
President Rouhani had underlined earlier this 
month that his government had never been 
after holding direct talks with the White House, 
reiterating that there would be no talks with the 
US as long as Washington imposes sanctions 
against the Islamic Republic.
“We’ve said it before time and again, and we say it 
again: We have no intention to hold bilateral talks 
with the United States. We never did and never 
will. It has been the case in the past year and a 
half, and even in previous years. There have been 
calls for talks, but we never responded to them,” 
President Rouhani said in a Parliament session.
Stressing that holding bilateral talks with the 
US is not on the table, Rouhani added it is only 
possible in the framework of talks between Iran 
and 5+1 signatories of the nuclear deal, officially 
known as the Joint Comprehensive Plan of Action 
(JCPOA).

Public Opinion Polls Show Shift Toward 
Impeaching Trump

FM: Iran Not Ready to Link People's Future to 
Meeting with Disloyal Trump

Public opinion is shifting in favor of Democrats on 
impeachment, with new polls showing about half the 
nation supports a House inquiry into President Donald 
Trump after revelations he pressured Ukrainian President 
Volodymyr Zelensky to investigate former Vice President 
Joe Biden.

Iranian Foreign Minister Mohammad Javad Zarif 
underscored that the country's President Hassan 
Rouhani will not meet with his untrustworthy 
counterpart Donald Trump in a theatrical move.

"If they 
return to the 
conditions of 
the agreement, 
we will come to 
make a decision 
as well, but 
anything which 
happens will 
be within the 
framework of 
the 1+5."

The NPR survey 
found that 
44 percent of 
independents 
support 
impeachment, 
against 50 percent 
who said they 
oppose it.
And suburban 
voters are evenly 
divided, with 48 
percent saying they 
approve and 49 
percent saying they 
disapprove.



جشن عاطفه ها در اردستان با توزیع ۹۰۰ بسته لوازم التحریر آغاز شد
 رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( اردستان گفت: جشــن عاطفه ها در اردستان با توزیع ۹۰۰ 

بسته لوازم التحریر آغاز شد.
ابوالقاســم صادقی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: مرحله دوم جشــن عاطفه ها در شهرستان 

اردستان، دهم  مهرماه در ۵۰ مدرسه و مرکز آموزشی آغاز می شود.
وی افزود: مرحله اول جشن عاطفه ها با شعار» با رنگ مهر، رویایی را بسازیم«  در هفتم  مهر آغاز و 

تا هشتم مهرماه ادامه دارد.
رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( اردستان  ابراز داشــت: کمیته امداد با ۱۰ پایگاه و مراکز نیکوکاری 

تعداد ۹۰۰ بسته لوازم التحریر را در این مرحله بین دانش آموزان نیازمند اهدا می کند.
صادقی بیان داشت: تمامی کمک های اهدایی دانش آموزان در همان مدرسه در میان دانش آموزان نیازمند توزیع می 

شود.
رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( اردستان تاکید داشــت: تعداد  ۲۲۰نفر دانش آموز و ۶۵ نفر دانشجوتحت پوشش کمیته 

امداد امام خمینی)ره( شهرستان اردستان هستند.

ورود گردشگران به آران وبیدگل ۲۰ درصد افزایش یافت
رییس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری آران  وبیدگل گفت: ورود گردشگران داخلی و خارجی 

به این شهرستان در سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۲۰ درصد افزایش یافته است.
مجید نوری بیان کرد: ۲۵۴ هزار و ۱۷۳ نفر گردشگر در ۶ ماهه نخست امسال از جاذبه های طبیعی و تاریخی 
آران وبیدگل دیدن کردند که تعداد بازدیدکنندگان از جاذبه های تاریخی و فرهنگی ۱۸۵ هزار و ۴۸۶ نفر و 

تعداد بازدیدکنندگان از جاذبه های طبیعی این شهرستان ۶۰ هزار و ۸۲۸ نفر بود.
به گفته وی، هفت هزار و ۸۵۹ نفر از بازدیدکنندگان اثرهای تاریخی و طبیعی آران وبیدگل نیز گردشــگران 

خارجی بودند.
رییس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری آران  وبیدگل اضافه کرد: ۳۲ هزار نفر- شب اقامت در ۶ ماهه امسال 

ثبت شده که افزایشی ۳۰ درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته داشت.
وی علت اصلی افزایش میزان اقامت گردشگران را ناشی از افزایش اقامتگاه های مجوزدار زیر نظر میراث فرهنگی برشمرد و اظهارداشت: چهار 
باب هتل، ۲۰ خانه مسافر، ۶ واحد بوم گردی و سه باب اقامتگاه سنتی جهت خدمت رسانی به گردشگران در این شهرستان وجود دارد که رشدی 

۲ برابری نشان می دهد.
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حذف چهار صفر از 
پول ملی باعث کاهش 

هزینه ها، حجم 
اسکناس و وارد شدن 
مسکوکات به چرخه 

اقتصادی می شود و به 
فرآیند مبادلات مالی 

مردم کمک می کند
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چه کنیم که سارقان 
اینترنتی حسابمان را 

خالی نکنند؟

میزان سرقت اینترنتی حساب های 
بانکی )فیشینگ( در حالی در ماه های 
اخیر رشد زیادی یافته که قربانیان، 
امیدی به بازگشــت پول های خود 
ندارند؛ نکته جالب این است ردپای 
برخی از فیشــینگ ها به باندهای 
بین المللی خارج کشور می رسد که 

کار شناسایی را دشوار می کند.
بررسی ها نشان می دهد که میزان 
کلاهبرداری هــای اینترنتــی و 
فیشینگ )ســایت های جعلی( در 
ماه های اخیر و به ویژه فصل تابستان 
جهش زیادی داشــته و به وضعیت 
ناگواری رســیده به طوری که یک 
چهارم )۲۵ درصد( فیشــینگ یک 
سال منتهی به تیرماه در نخستین ماه 

فصل تابستان رخ داده است.
فیشــینگ به تلاش برای به دست 
آوردن اطلاعاتی مانند نام کاربری، 
گذرواژه، اطلاعات حساب بانکی و … 
از طریق جعل یک وب سایت، پیامک 
و آدرس ایمیل گفته می شود. افراد 
سودجو پس از دریافت این اطلاعات 
به راحتی می توانند حســاب های 

بانکی افراد را خالی کنند.

     شیوه  های جدید فیشینگ
 این کارشــناس امنیــت بانکداری 
ادامــه داد: در گذشــته معمولاً در 
زمان فیشــینگ هیچ پرداختی در 
سایت جعلی انجام نمی شد و معمولاً 
کاربران با پیــام »عملیات ناموفق« 
مواجه می شــدند، اما در شیوه های 
جدید فیشــینگ معمولاً عملیات 
بانکی به درستی انجام شده و حتی 
پیامک مربوط به کسر مبلغ مورد نظر 

نیز برای قربانی ارسال می شود.
وی با توضیح این شیوه جدید گفت: 
در شیوه جدید معمولاً افراد خلافکار 
سایت پرداخت واقعی مربوط به بانک 
را نیز باز می کنند و هم زمان که فرد در 
سایت جعلی اطلاعات بانکی خود را 
وارد می کند، افراد سودجو اطلاعات 
دریافتــی را در ســایت اصلی درج 
می کنند بدین ترتیــب پرداخت به 
صورت واقعی انجام شده و پیامک نیز 
به قربانی ارسال می شود اما واقعیت 
این است که اطلاعات بانکی فرد از 

طریق سایت جعلی لو رفته است.

     توصیه های بانک ها به مشتریان
زارع یادآور شد: از جمله اقداماتی که 
بانک ها می تواننــد در این خصوص 
انجام دهند این است که نرم افزارهای 
خود را  به طور مرتب بروزرســانی و 
به کاربران هشــدارها و توصیه های 

امنیتی لازم را اعلام کنند.
این کارشــناس امنیــت بانکداری 
افزود: همچنین بانک ها از مشتریان 
درخواســت  کنند که نســخه های 
مرورگر اینترنت خود را به روز کرده 
و از آخرین نســخه های آن استفاده 

کنند.
زارع درباره تغییــر مرتب رمز عبور 
نیز گفــت: اینکه بانک هــا مردم را 
مجبور کنند که رمز خود را به صورت 
پیوسته و مثلًا چند ماه یکبار تغییر 
دهند، برای مشــتریان مشکل ساز 
خواهد بود، بنابرایــن بانک ها فقط 
می توانند توصیه کنند که هر چند ماه 

یکبار رمز خود را تغییر دهند.
 این کارشــناس امنیــت بانکداری 
با اشاره به فیشــینگ در مکان های 
عمومی گفت: افراد اشــتباه کرده و 
در کافی نت ها و مکان های عمومی، 
اطلاعات مربوط به حساب های بانکی 
خود را افشا و یا پرداخت بانکی انجام 

می دهند.
وی افزود: گاهی اوقات در مکان های 
عمومی که اینترنت رایــگان ارایه 
می شود، ترافیک اینترنت رصد شده 
و بدین شــکل اطلاعات بانکی افراد 

قابل دسترسی خواهد بود.
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بانــک مرکــزی طرح 
حذف چهار صفر از پول 
ملی را برای تصویب به 
دولت فرســتاد و پس از 
آن دولت آن را در قالب 
لایحه ای تقدیم مجلس 
کــرد تــا نماینــدگان 
مردم در این بــاره تصمیم بگیرند که 
در نهایــت روز گذشــته یک فوریت 
لایحه حذف چهار صفــر از پول ملی 
 در مجلس شــورای اسلامی تصویب

 شد.
بر این اساس، قرار است با حذف چهار 
صفر از پول ملی، واحد رســمی پول 
کشور نیز از ریال به تومان تغییر کند و 
به این ترتیب هر ۱۰ هزار ریال )۱۰۰۰ 
تومان( معادل یک تومــان جدید و 
 هر تومان جدید معادل ۱۰۰ پارســه 

شود.

البته این بار نیز حذف صفر از پول ملی 
موافقان و مخالفان خود را داشت؛ به 
طوریکه برخی بر ایــن باورند که در 
شــرایط فعلی اقتصاد ضرورتی برای 
انجام این کار نیســت و می توان در 
آینده بــه این موضوع فکــر کرد، اما 
رئیس کل بانک مرکزی معتقد است 
که این کار ضروری اســت و موکول 
کــردن آن بــه آینــده دردی را دوا 

نمی کند.
اما موردی که همگی بر آن اتفاق نظر 
دارند، این است که حذف صفر از پول 
ملی تغییری در اوضاع معیشتی مردم 
و شــاخص های پایه اقتصاد نخواهد 
داشت، اما بررسی دلایل اهمیت این 

لایحه نیز امری ضروری است.

      مزایای حذف چهار صفر
حذف چهار صفر از پــول ملی باعث 
کاهــش هزینه ها، حجم اســکناس 
و وارد شــدن مســکوکات به چرخه 
اقتصادی می شود و به فرآیند مبادلات 

مالی مردم کمک می کند.
آنطور که بانک مرکــزی اعلام کرده 
هدف این لایحه راحت تر شــدن کار 
برای مردم است تا بتوانند اسکناس ها 
با واحد پولی جدید را در امور بازرگانی 
و مالی خود به نحو احســن استفاده 
کنــد، چراکه در حــال حاضر رابطه 

پول ملی با ارزهای خارجی هم خوب 
نیست، مثلا معادل دلاری یک ریال 

۰.۰۰۰۰۰۸ است.
این لایحه به فرآیند مبادلات مردم 
کمک می کند و با توجه به بی ارزش 
شــدن واحدهای پولی عملا سکه و 
مســکوکات از جریان مبادله مردم 
خارج شده است؛ به طوری که ضرب 
یک سکه بیشتر از آن هزینه می برد. 
نمونه آن ســکه ۵۰۰ تومانی است 
 که ضــرب آن ۸۰۰ تومــان هزینه 

دارد.
عبدالناصر همتــی، رئیس کل بانک 
مرکزی این موضوعــات را در دفاع 
از لایحه پیشــنهادی دولت مطرح 
کــرد و گفته که بــرای ایجاد تعادل 
در مجموعــه پولی کشــور به زمان 
چهار ســاله نیاز داریم؛ بنابراین اگر 
این لایحه به تصویب نهایی برســد، 
چهار ســال کار طول می کشد تا با 
انجام مقدمات لازم به تدریج پول های 
 جدیدی را جایگزین پول های قدیمی

 کنیم.
این در حالی اســت که همتی پیش 
از این، زمان لازم بــرای اجرای طرح 
حذف چهار صفر از پول ملی را حدود 
دو سال عنوان کرده بود و اکنون گفته 
که این طرح به چهار ســال زمان نیاز 

دارد.

البته طبیعتا اجرای طرحی با چنین 
گســتردگی که نیاز به تغییر تمامی 
اسکناس ها و ســکوک مورد استفاده 
مردم دارد، نیاز به زمان زیادی خواهد 

داشت.
از سوی دیگر، با اصلاح قانون پولی و 
بانکی هزینه ها در میان مدت کاهش 
پیدا می کند، چراکــه در حال حاضر 
نزدیک به یــک میلیارد اســکناس 
در ســال امحا می شــود و نزدیک به 

۹ میلیارد اســکناس نیــز در جریان 
اســت که اگر چهار صفر از پول ملی 
حذف شــود، تعداد اســکناس ها به 
۲.۲ میلیارد می رســد و این یعنی با 
حذف چهار صفر شاهد کاهش حجم 
اســکناس، هزینه ها و وارد شــدن 
 مســکوکات به چرخــه کار خواهیم

 بود.
در عین حــال برخی کارشناســان 
معتقدند که در شرایطی که نرخ تورم 

کشور بالاســت و کشور تحت تحریم  
قرار دارد، حذف چهار صفر می تواند به 
بازگشت صفرها پس از مدتی به پول 

ملی منجر شود.
با این حال با تصویب یک فوریت این 
لایحه به نظر می رسد که کار اجرایی 
این لایحه پــس از تایید نهایی انجام 
شده و بر اساس برنامه  زمان بندی بانک 
مرکزی، این طرح بــه تدریج اجرایی 

خواهد شد.

آثار حذف ۴ صفر از پول ملی   

پول ارزان می شود!
حذف چهار صفر از پول ملی که یــک فوریت آن در مجلس به 
تصویب رسید، نیاز به چهار سال زمان دارد؛ هرچند تغییری در 
شاخص های اقتصادی ایجاد نمی کند اما مزایایی دارد که می تواند 

به سیستم پولی کشور کمک کند.
حذف صفرها از پول ملی چندین بار در جریان مدیریت اقتصادی 
کشور مطرح شده و هربار به دلیلی روند اجرای آن یا متوقف شده 
یا مسکوت مانده است، اما بانک مرکزی از سال گذشته این طرح 

را با جدیت پیگیری می کند.

آگهی حصر وراثت
آقای سعید سلطانی نژاد  به شماره شناسنامه ۱۲۵۰۲۴۶۲۳۷ به شرح 
دادخواست به شماره کلاســه ۹۸/۹۹۰ از این شورا درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شــادروان طاهره شــرقی 
کاشان بشماره شناسنامه ۹۰ در تاریخ ۹۸/۴/۱۵ اقامتگاه خود را بدرود 
گفته که ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: ۱- منیره سلطانی 
نژاد ش ش ۷۴۰، ۲- سعید ســلطانی نژاد ش ش ۱۲۵۰۲۴۶۲۳۷، ۳- 
اکرم سلطانی نژاد ش ش ۹۴۵۳، ۴- حسن سلطانی نژاد ش ش ۷۳۷۶، 
۵- زهرا ســلطانی نژاد ش ش ۲۳۳۹، ۶- مهدی ســلطانی نژاد ش ش 
۴۰۱۲۶، ۷- روح اله سلطانی نژاد ش ش ۴۵۷، ۸- اعظم سلطانی نژاد 
ش ش ۴۳۸۹۲، ۹- محمد سلطانی نژاد ش ش ۲۱۳۰ فرزندان متوفی و 
لاغیر. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت 

آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی/متوفی 
نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به این شورا تقدیم نماید و 
الا گواهی حصر وراثت صادر خواهد شد. قاضی شعبه ششم شورای حل 

اختلاف کاشان  شناسه: ۶۱۳۹۰۳

آگهی حصر وراثت
آقای ابوالفضل حدادی ونی  به شــماره شناســنامه ۱۱۶۹ به شــرح 
دادخواســت به شــماره کلاســه ۹۸/۹۵۷ از این شــورا درخواست 
گواهی حصر وراثت نمــوده و چنین توضیح داده که شــادروان جمال 
حدادی ونی بشماره شناســنامه ۴۳۲۸۱ در تاریخ ۹۸/۴/۲۸ اقامتگاه 
خود را بــدرود گفته که ورثه حیــن الفوت آن مرحوم منحصر اســت 
به: ۱- هاجر انصــاری ونی ش ش ۱۰ همســر متوفــی ۲- ابوالفضل 

حدادی ونــی ش ش ۱۱۶۹، ۳- علیرضا حــدادی ونی ش ش ۱۶۶۷، 
۴- فاطمه حــدادی ونــی ش ش ۱۲، ۵- زهرا حــدادی ونی ش ش 
۱۲۵۰۰۹۸۶۴۵ فرزنــدان متوفــی و لاغیر. اینک با انجام تشــریفات 
مقدماتی درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی 
اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی/متوفیه نزد او باشد از تاریخ نشر 
آگهی ظرف یک ماه به این شــورا تقدیم نماید و الا گواهی حصر وراثت 
 صادر خواهد شــد. قاضی شــعبه ششم شــورای حل اختلاف کاشان  

شناسه: ۶۱۳۹۳۵

آگهی حصر وراثت
آقای بتــول بنایی قهرودی  به شــماره شناســنامه ۱۶۸۶ به شــرح 
دادخواست به شماره کلاســه ۹۸/۹۸۲ از این شورا درخواست گواهی 

حصر وراثت نموده و چنیــن توضیح داده که شــادروان فاطمه خانم 
ابراهیمی زاده قهرود بشماره شناسنامه ۹۳ در تاریخ ۹۸/۲/۱ اقامتگاه 
خود را بدرود گفته که ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر اســت به: 
۱- معصومه بنایی قهرودی ش ش ۲۹، ۲- خدیجه بنایی قهرودی ش 
ش ۳۸، ۳- سلطان بنایی قهرودی ش ش ۵۲، ۴- بتول بنایی قهرودی 
ش ش ۱۶۸۶، ۵- زهرا بنایی قهرودی ش ش ۱۷۷۳، ۶- شهربانو بنایی 
قهرودی ش ش ۹ فرزنــدان متوفی و لاغیر. اینک با انجام تشــریفات 
مقدماتی درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی 
اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی/متوفیه نزد او باشد از تاریخ نشر 
آگهی ظرف یک ماه به این شــورا تقدیم نماید و الا گواهی حصر وراثت 
صادر خواهد شد. قاضی شعبه ششم شورای حل اختلاف کاشان  شناسه: 

۶۱۳۹۲۲

اشتغال

ایسنا
گـــزارش

یک کارشناس بازار کار اعلام کرد
وجود ۶000 شغل جدید در 

کشور
یک کارشناس بازار 
کار بازنگری و اصلاح 
طــرح طبقه بندی 
مشــاغل را خواستار شــد و گفت: طرح 
طبقه بندی مشــاغل باید در کارگاه های 
کمتر از ۵0 نفر هم توسعه یابد. از آن گذشته 
مشــاغل زیادی در کشور تعریف شدند و 
اکنون نزدیک به ۶000 شغل جدید در کشور 
داریم که نسبت به  آنچه در طرح طبقه بندی 
تعریف شده، دو برابر شده است؛ لذا باید 
طرح طبقه بندی مشاغل با تکیه بر شرایط 
جدید بازار کار و نیازمندی های بازار تعریف 

شود.

حمید حاج اسماعیلی، با ارزیابی طرح طبقه بندی 

مشــاغل در کشــور اظهار کرد: یکی از 
اصلاحات لازم برای افزایش دستمزد نیروی کار 
در کشور این است که طرح طبقه بندی مشاغل و 

همچنین خود قانون کار را اصلاح کنیم.
وقتی دستمزد کارگران پایین است با نوسانات 
و تحولاتــی که در حوزه اقتصــاد اتفاق می افتد 
امکان حمایت های جدی از نیروی کار در کشور 
وجود ندارد و طی چند سال گذشته به این تجربه 
رسیده ایم که نتوانســتیم از کارگران به درستی 

حمایت کنیم.

    طبقه بندی مشاغل نیازمند اصلاح است
وی در توضیح دلیل اصلاح طــرح طبقه بندی 
مشاغل گفت: طرح طبقه بندی مشاغل نیازمند 
اصلاح است چون در گذشته تصویب شده است. 
از آن گذشته مشــاغل زیادی در کشور تعریف 
شــدند و الان نزدیک به ۶۰۰۰ شغل جدید در 
کشور داریم که نسبت به  آنچه در طرح طبقه بندی 
تعریف شده دو برابر شده است؛ لذا نیازمند این 
هستیم که طرح طبقه بندی مشاغل با تکیه بر 

شرایط جدید بازار کار و نیازمندی های بازار 
تعریف شود. از طرفی در بحث گروه پایه و 
تخصیص حقوق و دستمزد به افراد در طرح 
طبقه بندی مشاغل هم باید بازنگری صورت 
گیرد، چون با وجود آنکه طرح طبقه بندی 
مشاغل در خیلی از کارگاهها اجرا می شود، 
مزد کارگر پایین است و نشان می دهد که این 

گروه پایه ها و ضرایب آنها باید بازنگری شود.

    طبقه بندی مشاغل در کارگاه های زیر ۵0 
نفر هم اجرا شود

این کارشــناس بازار کار ادامه داد: قانونگذار 
ملزم کرده طبقه بندی در کارگاه هایی که بالای 
۵۰ نفر کارگر دارد به اجرا در آید در صورتی که 
معتقدم این کار باعث می شــود حقوق بخش 
زیادی از کارگران در کشور تضییع شود و ناچارا 
حداقل ها را بگیرند که از ایــن جهت در بحث 
بازرســی و نظارت ها هم دچار مشکلات جدی 

می شویم.
حاج اسماعیلی با بیان اینکه طبقه بندی مشاغل 
باید در کارگاه های کمتر از ۵۰ نفر هم توســعه 
یابد، افزود: در حال حاضــر خیلی از کارگاه های 
تخصصی، کارگاه های کوچک، اســتارت آپ ها 
و شــرکت های دانش بنیان ممکن است نیروی 
کارشان کم باشد ولی گردش مالی بالایی دارند 
و حقوق آنها به اندازه بهره وری و فعالیتی که در 
این کارگاه ها و شرکت ها انجام می دهند تصحیح 
می شود. این امر نشان می دهد که به دلیل وجود و 
فعالیت شرکت های دانش بنیانی که در چند سال 
گذشته به کشور اضافه شدند و عمدتا شرکت های 
کوچکی هستند که ممکن است نیروهای کارشان 
کم باشد، در دایره شمول کارگاه هایی که حتما 
باید ۵۰ نفر کارگر داشته باشند قرار نگیرند و از این 
جهت حقوق شان تضییع شود؛ بنابراین تاکید ما 
بازنگری جدی در طرح طبقه بندی مشاغل و در 

عین حال قانون کار است.

انرژی

وزیر نفت خبر داد

سهمیه کارت سوخت جایگاه داران کاهش می یابد
وزیر نفت با اشاره به آخرین وضعیت کارت سوخت گفت: کاهش مقدار سوخت گیری با کارت سوخت 
جایگاه ها کاری است که باید در این زمینه انجام شود، از این رو به زودی سهمیه کارت سوخت جایگاه داران 

به ۱۵ تا ۲0 لیتر خواهد رسید.

بیژن زنگنه امروز در حاشیه مراسم امضای قرارداد ساخت الکتروپمپ های طرح انتقال نفت گوره - جاسک در جمع 
خبرنگاران با تاکید به این مساله که این موضوع به معنای سهمیه بندی نیست و هر فردی با کارت شخصی خود می تواند 
به هر مقدار که می خواهد سوخت دریافت کند، گفت:کمتر از سه تا چهار درصد خودروها که شامل کمتر از یک میلیون 
نفر می شوند، کارت سوخت ندارند اما تقریبا برای همه خودروهای کلانشهرها کارت سوخت صادر شده و کارت هوشمند 

سوخت برخی افراد در باجه های پست مانده است که باید آن را دریافت کنند.
وزیر نفت با بیان این که سامانه ای در این زمینه ایجاد شده که افراد می توانند با مراجعه به آن از وضعیت کارت سوخت 
خودشان مطلع شوند، اظهار کرد: روزانه ۳۵ هزار کارت جدید برای افرادی که کارت سوخت ندارند، صادر می شود و 

پیش بینی می کنیم که نهایتا تا آخر مهر ماه همه افراد کارت سوخت داشته باشند.
وی تاکید کرد: لازم است همه افراد از کارت سوخت شخصی خودشان استفاده کنند که اگر زمانی سهمیه بندی صورت 

گرفت، مشکلی برای این افراد به وجود نیاید.

     نمی دانم چرا عده ای موضوع کیفیت سوخت را مطرح کرده اند
وی در پاسخ به سوال ایسنا مبنی بر وضعیت کیفیت سوخت و صحبت هایی که در این باره مطرح می شود، گفت: در 
این باره شرکت پالایش و پخش جواب داده است و ظاهرا سازمان استاندارد نیز نسبت به این موضوع واکنش نشان داده 
اما در مجموع من نمی دانم چرا اینگونه است. هر زمان که مسائل صنعت نفت آرام می شود، عده ای مسائلی را مطرح 

می کنند که این آرامش را از بین ببرند.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا مشکل ایجاد شده در صادرات نفت عربستان تاثیری بر صادرات نفت ایران داشته 
است تصریح کرد: بنده از ابتدا نیز اعلام کردم که عربستانی ها به دلیل مسائل سیاسی این موضوع را بسیار بزرگنمایی 
کردند و به هیچ وجه اوضاع اینگونه که آن ها مطرح کرده اند نبوده و به اعتقاد من این موضوع تاثیری روی این مسئله 

نداشته است.
وی در بخش دیگری از سخنانش اظهار کرد: برای شرکت در دو اجلاس وزرای کشورهای صادرکننده گاز و هفته انرژی 
روسیه به روسیه سفر می کنم و در مسکو با نواک، وزیر انرژی روسیه، درباره همکاری های دو طرف گفت وگو خواهیم کرد.

     برنامه های وزارت نفت در خصوص گازهای فلر
وی در بخشی دیگر از صحبت های خود در مورد اقدامات وزارت نفت در خصوص گازهای فلر گفت: گازهای فلر دو بخش 
است. یک بخش مربوط به گازهای همراه می شود که در شش منطقه اصلی ایلام، خوزستان، غرب فلات قاره و شرق 

فلات قاره موجود است که این گازها همراه نفت هستند.
او افزود: بر اساس برنامه ریزی های صورت گرفته بیش از ۹۵ درصد این گازها ظرف دو سال آینده جمع آوری خواهد 
شد و بعد از اینکه فرآورش صورت گرفت، بخشی از این گازها به شبکه برای مصرف سوخت و بخش مهمتر که شامل 

هیدروکربن های سنگین تر است به پتروشیمی ها داده خواهد شد.



استارتآپ
دولتمزاحماستارتآپهانشود

نشستخبریتحلیلینقشاســتارتآپهادرتوسعه
کسبوکارهایدانشجوییبههمتاتحادیهجامعهاسلامی

دانشجویانبرگزارشد.

مشکلاتکشورفقطبهدستخودمارفعمیشوند
سید محمدحسین سجادی نیری، دبیر ستاد توسعه فناوری های نرم و هویت ساز معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری در این نشست گفت: استارت آپ ها مقیاس پذیرند و حول 
رفع یک مشکل شکل می گیرند؛ البته در کشور ما به واسطه اینکه دغدغه اشتغال وجود دارد به 
نظر می رسد که به استارت آپ ها به عنوان یک مفهوم که ایجاد کسب و کار های نوپا را هدفگیری 
می کند، نگاه می شود؛ یعنی هر کسی کسب و کار نوپایی را راه اندازی می کند از آن کسب و کار 

به عنوان استارت آپ نام می بریم.
سجادی با بیان اینکه امروز با مفاهیم جدیدی مانند اســتارت آپ های مذهبی و فرهنگی 
مواجهیم، تصریح کرد: وجه تفاوت این استارت آپ ها این است که اولویت اول آن ها ایجاد یک 

فضای فرهنگی بوده و بحث اقتصادی با عنوان اولویت دوم آن ها مطرح است.
دبیر ستاد توسعه فناوری های نرم و هویت ساز معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری گفت: 
بسیاری از حوزه های دانشجویی که دانشجویان در آن ها فعالیت می کنند، هم می توانند رنگ و 
بوی اقتصادی پیدا کنند و هم فرصت تجربه کردن را برای دانشجو فراهم سازند. کسب تجربه 
در فعالیت های دانشجویی می تواند تعامل با ذی نفعان هر حوزه را برای دانشجو فراهم کند و 
دیگر اینکه در قالب این کسب و کار های دانشجویی دانشجو پس از فارغ التحصیلی می تواند 

به این کسب و کار ها ادامه دهد.

وی با بیان اینکه کسب و کار های دوران دانشجویی می تواند بار ایجاد اشتغال را پس 
از فارغ التحصیلی دانشجویان از روی دوش کشور بردارد و ارایه خدمات را گسترش 
دهد، اظهار کرد: امروز در کشور بر اشتغال های فناور تاکید می شود و این در حالی 

است که ارایه خدمات در GDP خیلی پررنگ تر است.
سجادی نیری با بیان اینکه تسهیل فضای کسب و کار، تجمیع حمایت ها و حمایت 
هوشمند در حمایت از استارت آپ ها در اولویت دولت باید قرار بگیرند، تصریح کرد: 
تسهیل فضای کسب و کار می تواند بسیاری از موانع را از پیش رو بردارد. در هر حال 
امروز برخی ضوابط در کشور مانند بیمه و مالیات در کشور ما نیاز به اصلاح دارند؛ البته 
اصلاح به معنای این نیست که مالیات و بیمه نباید وجود داشته باشد؛ بلکه اصلاح باید 

متناسب با فضای کسب و کار صورت بگیرد.
وی تصریح کرد: امروز برخی از نهاد ها به کسب و کار های فرهنگی تسهیلات می دهند 
و یا برخی نیز موجب کسب و کار بهداشت و ســلامت صادر می کنند؛ با این وجود 
باید شرایطی فراهم شود که صاحب کسب و کار تکلیف خود را در مورد حمایت ها و 
مجوز ها بداند تا او را از مراجعه به نهاد های مختلف بی نیاز کنیم البته بنده در اینجا نمی خواهم 
از پنجره واحد استفاده کنم. دبیر ستاد توسعه فناوری های نرم و هویت ساز معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری با اشاره به اینکه امروز بیش از ۴ هزار و ۵۰۰ شرکت دانش بنیان 
شناسایی شده اند، تصریح کرد: ۱۳۰ خدمت حمایتی برای ارایه به این شرکت ها تهیه شده 
که از این تعداد ۳۰ خدمت به شرکت های خلاق تعلق یا همان شرکت هایی که به ارایه خدمات 
می پردازند، تعلق می گیرد. سجادی نیری با اشاره به پیگیری های معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری برای رفع مشکلات و موانع استارت آپ ها در مجموعه های دولتی تصریح 
کرد: به عنوان نمونه هفته قبل آیین نامه اجرایی تاکسی های اینترنتی در تعامل با وزارت کشور 
ابلاغ شد. وی با بیان اینکه مشکلات کشور فقط به دست خود ما رفع می شوند و قرار نیست 
کسی از جای دیگری بیاید و این مشکلات را حل کند تصریح کرد: با نق زدن، سیاه نمایی و 

عدم اعتماد به آینده چیزی حل نمی شود.

دولتمزاحماستارتآپهانشود
در ادامه تاج الدین، مدیر عامل اوبار و آچاره نیز گفت: دانشگاه مولد علم و رسالت آن کمک به 
توسعه است که بخشی از این علم به صورت مستقیم و بخشی از آن نیز به صورت غیرمستقیم 

در اختیار توسعه قرار می گیرند.
وی تاکید کرد:  اگر زمینه برای فعالیت دانشجویان در استارت آپ ها فراهم شود خوب است، 
چون خیلی از کار ها در دانشــگاه ها از جنس کارآفرینی است، ولو اینکه منفعت اقتصادی 

نداشته باشد.

وی گفت: تصریح کرد: هر اقتصادی که بخش خصوصی قوی داشــته باشد احتمال اینکه 
استارت آپ های قوی نیز داشته باشد، وجود دارد، ولی اگر به مانند اقتصاد کشورمان اقتصاد 
دولتی باشد، فقط باید به دولت بگوییم کنار برود و مزاحم استارت آپ ها نشود. در هر حال ما 
به عنوان یک استارت آپ امروز با این مشکل مواجه هستیم و اگر حمایت های معاونت علمی و 

فناوری ریاست جمهوری نبود، شاید نمی توانستیم به فعالیت خود ادامه دهیم.

خیلیازدستگاههانتوانستهانداستارتآپهارادرککنند
در ادامه علیرضا جاوید عربشاهی، مدیر مرکز رشد فناوری های فرهنگی پارک علم و فناوری 
خراسان رضوی و مشاور نوآوری معاونت علمی آستان قدس رضوی نیز گفت: ۳ میلیون و ۷۰۰ 
هزار دانشجو در دانشگاه های کشور تحصیل می کنند که با توجه به سیاست های انقباضی 
دولت هر دانشجو باید پس از فارغ التحصیلی به فکر ایجاد کسب و کار برای خودش باشد و 

این یک الزام است.
وی با بیان اینکه کسب درآمد در دوران دانشجویی ریسک پذیری پس از دوران فارغ التحصیلی 
را کاهش می دهد، تصریح کرد: درست است که دانشگاه ها به سمت دانشگاه های کارآفرین 
پیش می روند، ولی هنوز سیستم آن ها سنتی است و نتوانسته اند دانشی را به سمت فعالیت های 
کارگاهی و آزمایشگاهی سوق دهند؛ البته این شرایط برای حوزه ITC نسبت به سایرحوزه ها 

مقداری فرق دارد و فضای فعالیت برای دانشجویان بهتر است.
عربشاهی با اشاره به اینکه هدف برخی دانشجویان در ایجاد کسب و کار کسب تجربه است، 

گفت: حضور دانشجو در یک استارت آپ خیلی بهتر از درآمد های سنتی است.
مدیر مرکز رشد فناوری های فرهنگی پارک علم و فناوری خراسان رضوی با بیان اینکه ۹۹ 
درصد استارت آپ ها به دنبال کشف فرصت و یک درصد به عنوان خلق فرصت هستند، تصریح 

کرد: هنر استارت آپ این است که نیاز را به تقاضا تبدیل می کند.
مشاور نوآوری معاونت علمی آستان قدس رضوی با تاکید براینکه ابتدا باید کارآفرین صنعت 
و منابع را درست بشناسد و بعد به دنبال کسب و کار برود، افزود: ما در شناخت صنعت و منابع 
مشکل نداریم، ولی مشکل به حوزه نهاد ها که برخی از آن ها رسمی و برخی نیز غیررسمی 
هستند برمی گردد در واقع این مشکلات نیز متوجه نهاد های رسمی هستند، چون ما هنوز 
نتوانسته ایم قوانین مترقی برای حمایت از اســتارت آپ ها مصوب کنیم و در واقع در حوزه 
قانونگذاری خلا های جدی داریم. وی با اشاره به اینکه در ابتدا به استارت آپ ها به عنوان تهدید 
نگاه می شــود و بعد با یک توهم توطئه تعدادی از آن ها را حذف می کنند تصریح کرد: ما از 
مجلسی که به طرح دو فوریتی شفافیت آرای نمایندگان رای نمی دهد چه انتظاری می توانیم 
داشته باشیم که قوانین مترقی در حوزه استارت آپ ها تصویب کند معتقدم ما به نمایندگانی 

نیاز داریم که بتوانند قوانین مترقی در این حوزه را به تصویب برسانند. 
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 حقتان را از دنیا بگیرید
از وقتی ما چشم باز کردیم 
و دنیا را دیدیم ورق به ورق 
زندگی اســتیو جابز هم 
جلوی چشم ما بود. حتی 
اگر نمی خواســتیم آن را 
ببینیم به خاطــر اخبار 
محصولاتی کــه خلق می کــرد ما را 
متوجه خود می کــرد. کاری کرد تا از 
همان ســال ها جزئی پایدار از آنچه ما 

به عنوان زندگی می شناسیم باشد. 
بچه سرراهی، شکســت در کالج، راه 
انداختن یک شرکت کوچک و گلاویز 
شــدن با غول تکنولــوژی آی بی ام، 
شکست آی بی ام بزرگ و تبدیل شدن 
به یک میلیونر بیست و خورده ای ساله، 
موفقیت، موفقیت، شوک بزرگ: اخراج 
از شرکتی که خود ســنگ بنایش را 
گذاشــته بود، بازگشــت به شرکت، 
و... که خودتان بهتــر از من می دانید. 
استیو جابز خواســته یا ناخواسته این 
داســتان های جذاب را با خود برای ما 

به رایگان به ارمغان آورده بود.
می گویم ناخواســته چون همه امروز 
می دانیم که او چقــدر به حفظ حریم 
خصوصی اش اهمیت می داد و بنابراین 
می شــود گفت فراگیری شــهرتش 
برایش یک شکست محسوب می شود. 
نمی دانم خــودش در ایــن مورد چه 
فکری داشت. اشتباه نکنید! او خیلی 
دوست داشت برای یک گروه کوچک 
دستچین شده طنازی کند، اغواگری 
کند و آن ها برایش هورا بکشــند. اما 

به غیر از آن، به نــدرت اجتماعی بود. 
زندگی نامه اش را بخوانید.

 با اســتانداردهای خــودش این باید 
برایش شکست باشد. آیا این موضوع 
رنجش می داد؟ نمی دانم ولی می دانم 
که ایــن تنها شکســت شــخصی یا 
کاری اســتیو جابز نیست. درحقیقت 
اگــر منصفانه بنگریم تعــداد خطاها 
و شکســت های او کمتر از من و شما 
نبوده. اما او جادویی درونی داشت که 
از شکست ها به عنوان پله های موفقیت 
بعدی استفاده می کرد. او می توانست 
بدون اینکه از نظر احساسی وابسته به 
نتایج شکست ها شود، همه درس های 
موجود در آن شکســت را برای بهبود 
روش کارش بیاموزد و در تلاش بعدی 

موفق تر باشد.
شاید بســیاری در طمع دسترسی به 
موفقیت هایی نظیــر آنچه جابز به آن 
دست یافت باشند، اما تعلق احساسی 
نســل ما به اســتیو جابز بــه خاطر 
شکســت هایش و چگونگی برخورد او 
با شکســت هایش بود. موفقیت های 
بزرگ او در کنار گاف هایی مانند اخلاق 
بد، عدم قبول مسئولیت پدری، اخراج 
و آبروریزی در میان همکاران شرکت 
و کل افراد یک صنعت و... اتفاق افتاد و 
ما در زندگی هــای خودمان با این نوع 
شکست ها خوب آشنا بودیم. برایمان 
جالب بود که چطور کسی با این همه 
گاف و شکســت بتوانــد بزرگ ترین 
شــرکت دنیا را بسازد، محصولاتش را 
همه بخرند و در دل میلیاردها نفر جا 

داشته باشد.
خود اســتیو جابز در ویدیویی راز این 
موفقیت مداوم را فاش کرد و به یاد آورد 
چگونه اولین درس اساسی موفقیت را 
در نوجوانی آموخته. زمانی که هنوز در 
مقطع راهنمایی بود و بلندپروازی های 
اپل و مکینتــاش محلــی از واقعیت 

نداشــتند، او برای پروژه کاردســتی 
مدرســه می خواســت یک وســیله 

الکترونیکی بسازد.
 پدرش به او یــاد داد که اگر به چیزی 

احتیاج دارد، درخواســتش را هرچند 
احمقانه مطرح کند چون:

ز درخواست به هرچیز خواهی رسید / 
به هرچیز خواهی کماهی رسید

او به قطعه ای احتیاج داشــت و برای 
آن به خانــه رئیس شــرکت هیولت 
پکارد )HP( تلفن کرد. با شــجاعتی 
فراتر از یک نوجوان گفت که اسمش 
استیو است و دوازده سال دارد و دلیل 
اینکه زنگ زده این است که یک قطعه 
برقی مهم برای درست کردن دستگاه 
فرکانس سنج در مدرسه احتیاج دارد. 
اســتیو در توضیح ایده کاردستی اش 
بــرای آقــای هیولت درنــگ نکرد و 
درنتیجه نه تنها قطعه ای را که احتیاج 
داشت دریافت کرد بلکه آقای هیولت 
که تحت تاثیر روحیه ایــن بچه قرار 
گرفته بود پیشنهاد کرد استیو تابستان 

 در شــرکت هیولت پکارد کارآموزی 
کند.

بله، درســت اســت که آقای هیولت 
در سنفرانسیســکو تنها چند خیابان 
آنطرف تــر از خانواده جابــز زندگی 
می کــرد و دادن کارآمــوزی به یک 
بچه محل به نظر ساده می آید، و درست 
اســت که اســتیو کوچک توانسته به 
آقای هیولت بزرگ زنــگ بزند چون 
آن زمان اســم و شــماره تلفن همه 
افــراد در کتابچه هــای زردرنگ درج 
می شــد، من هم می فهمم که شما نه 
همسایه بانفوذی دارید و نه دسترسی 
به شماره تلفن آدم های مهم یا مشهور. 
اما آن شرایط برای استیو کوچک معنا 
نداشــت، او فقط آنچه را می خواست 
»درخواســت کرد« و این راز موفقیت 

مداوم او در تمام حیاتش شد.

استیوجابزوهمهشکستهایش؛

حقتان را از دنیا بگیرید...

شایدبسیاریدر
طمعدسترسیبه
موفقیتهایینظیر

آنچهجابزبهآندست
یافتباشند،اماتعلق
احساسینسلمابه
استیوجابزبهخاطر
شکستهایشو

چگونگیبرخورداوبا
شکستهایشبود

چندسالازفوتجابزمیگذردوشرکتاپلونمادآناستیو
جابزهنوزبرایبعضیمعبدقدیساناستوبرایبرخیدیگر
شیطانکدهایمضحک.برایکســانیکهدرحوالیسالهای
۱۹۸۰تا۱۹۸۵بهدنیاآمدهاندامااستیوجابزچیزیبیشازیک

تاجریاکارآفرینبود.

۰۸
اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

شرکت های دانش بنیان می توانند به صنعت فولاد متصل شوند
رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی گفت: راه رشد و پیشرفت نوآوری در حوزه فولاد باز است، لذا شرکت های 

کوچک و دانش بنیان می توانند به این صنعت وصل شوند.
به گزارش صندوق نوآوری و شکوفایی ریاست جمهوری، دکتر علی وحدت  در گردهمایی فناورانه صنایع، 
شرکت های دانش بنیان و استارت آپ های صنعت فولاد که در محل صندوق نوآوری و شکوفایی برگزار 

شد بیان کرد: برگزاری چنین رویدادهایی را با رویداد فضایی آغاز کردیم، چرا که دولت اقدامات خوبی در 
این زمینه انجام داده بود. در عین حال شرکت هایی که شکل گرفته اند برای اینکه مردم بتوانند از خدمات آنها 

استفاده کنند، فعال نشده بودند که در این رویداد تلاش هایی برای پیوند میان این شرکت های بزرگ و شرکت های 
دانش بنیان در این حوزه صورت گرفت.

وی خاطرنشان کرد: راه رشد و پیشرفت نوآوری در حوزه فولاد باز است، لذا شرکت های کوچک و دانش بنیان می توانند به این صنعت وصل 
شوند. حوزه فولاد یک حوزه چندوجهی و گسترده ای است که از بحث های تامین نیاز فناورانه در حوزه تجهیزات و مانیتورینگ تا حوزه محیط 
زیست و انرژی را شامل می شود که شرکت های دانش بنیان می توانند در تمام این حوزه ها ورود پیدا کنند و بدانند که صندوق نوآوری حامی 

فروش شرکت های دانش بنیان است

برایمانجالببودکهچطور
کسیبااینهمهگافو

شکستبتواندبزرگترین
شرکتدنیارابسازد،

محصولاتشراهمهبخرند
ودردلمیلیاردهانفرجا

داشتهباشد.

،،

برترینها
یــادداشـت
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استارتآپهایتولید
خودرویالکتریکیبه
سختیفعالیتمیکنند

 کانو وسیله ای نقلیه با ۴ چرخ است، 
اما برخــلاف ســدان و خودروهای 
اسپرت، عناصرش ربطی به سرعت 
و چابکی نــدارد. بدنه تمام رنگی آن 
شبیه مینی بوس های فولکس واگن 
است. قسمت بالای این وسیله نقلیه، 
از ارتفاع شــانه به بــالا تقریباً تمام 
شیشه ای اســت. طول این وسیله 
کمی کمتر از تویوتا پریوس اســت، 
درحالی که فضای داخلی بیشتری 

دارد.
کانو، اســتارت آپ تولید خودروی 
الکتریکی و مستقر در کالیفرنیاست 
که به تازگی از اولین وسیله نقلیه خود 
رونمایی کرده است. این وسیله نقلیه 
برقی آینده نگر، مانند اتاق نشیمن 
موبایل طراحی شده است. سی ان ان 
گزارشــی دراین باره منتشر کرده 

است.
طبق این گزارش، به گفته شرکت، 
این وسیله نقلیه ون مانند، به نام کانو، 
تنها با اشتراک در دسترس خواهد 

بود و به فروش نمی رسد.
طراحی کانو به این شــکل است که 
نیازی به فضای لازم برای نگهداری 
یک موتور بزرگ و یک دستگاه خنک 
کننده ندارد. باتری ها در کف وسیله 
نقلیه قرار دارند و بدنه جعبه شکل 

کانو روی آن ها سوار شده است.
ریچارد کیم، طراح اصلــی کانو در 
بیانیــه ای اعلام کرد: مــا از مکتب 
 the Bauhaus( باوهــاوس
philosophy( بــرای طراحی 
این وســیله اســتفاده کردیم که 
مینیمالیسم و کارکرد محور است. 
)مکتب باوهاوس، مکتبی از طراحی 
است که در سال ۱۹۱۹ توسط والتر 
گروپیوس ایجاد شد. این مکتب به 
طراحی اشیا مبتنی بر کارکردگرایی 

و سادگی شناخته می شود.(
کانو وسیله ای نقلیه با ۴ چرخ است، 
اما برخــلاف ســدان و خودروهای 
اسپرت، عناصرش ربطی به سرعت 
و چابکی نــدارد. بدنه تمام رنگی آن 
شبیه مینی بوس های فولکس واگن 
است. قسمت بالای این وسیله نقلیه، 
از ارتفاع شــانه به بــالا تقریباً تمام 
شیشه ای اســت. طول این وسیله 
کمی کمتر از تویوتا پریوس اســت، 
درحالی که فضای داخلی بیشتری 
دارد. در میان بنیان گــذاران کانو، 
مدیرانی دیده می شوند که قبلًا در 
 Faraday Future شــرکت
 Faraday .فعــال بوده انــد
Future هم اســتارت آپ تولید 
خــودروی الکتریکی مســتقر در 
کالیفرنیا اســت که ســال 2۰۰۴ 
تأسیس شد و هنوز در تلاش است 
تا اولین وسیله نقلیه تولیدی خود را 
عرضه کند. استفان کراوز، بنیان گذار 
کانو ســابقه مدیریــت اجرایی در 
شرکت BMW و Faraday را 
داشته اســت. او گفت: این شرکت 
ابتدا توســط ســه ســرمایه گذار 
خصوصی تأمین مالی شــد اما حالا 
سرمایه گذاران دیگری هم در شرکت 

حضور دارند.
در داخل کانوی جدید، صندلی های 
عقب مانند مبل در امتداد پشــت 
و طرفین چیــده شــده اند. حتی 
صندلی ها روی درهــای عقب هم 
قرارگرفته اند. درهای کناری عقب 
ماشــین مانند درهای خودروهای 
سنتی می چرخند به جای اینکه مثل 

مینی ون ها از کنار بازشوند.
در پشت صندلی های عقب، فضای 
حمل بــار وجــود دارد و می توان 

دوچرخه را روی آن سوار کرد. 

فصلاقتصاد
گــزارش
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